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PODZIMNÍ WELLNESS POBYTY NA ZÁMKU

Račice 1. Račice - Pístovice
+420 515 555 549, info@zamekracice.cz
www.zamekracice.cz

Prohlídkové okruhy v provozu celoročně.

Račice - Pístovice na Vyškovsku
Zámek Racice

Zveme Vás na

30 km od Brna

Pouhých 30 km od Brna a 10 km od Vyškova
Ubytování ve stylových apartmánech
V Podzámčí vyhřívaný venkovní bazén s terasami
Wellness se saunou, odpočívárnou, ochlazovnou
Příjemné posezení v EFI Hostinci Konírna
Společenský sál Konírna pro rodinné i firemní akce
Výborná řemeslná piva z EFI Pivovaru
Unikátní prostředí pro svatby a společenské akce

EFI Zámek Račice
člen

e-Finance Group
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Investujte s e-Finance Group
podílejte se na investicích do komerčních a bytových nemovitostí

Mimořádná investiční příležitost

Zajištěné e-Finance dluhopisy akciemi

Investujte do nemovitostí
prostřednictvím dluhopisů e-Finance

Investiční a realitní koncern e-Fi-
nance, a.s. uvádí na český inves-
tiční trh tříleté dluhopisy s ročním
úrokem 9 % v prvním roce, 8 % ve
druhém roce a 7 % ve třetím roce za-
jištěné zástavním právem na akciích
hotelové skupiny EFI Hotels & Pro-
perties, a.s.
Prostředky získané emisemi dlu-
hopisů využívá k investicím, které
jsou výhradně spojeny s komerč-
ními nemovitostmi jako jsou hote-
ly, bytové domy, kancelářské a ob-
chodní prostory, které provozuje
pod známou renomovanou značkou
EFI.

Pokud začnete investovat s e-Fi-
nance, a.s. budete se podílet na vý-

nosech z komerčních nemovitostí.
Investice s námi Vám přinese vždy
atraktivní úrok s přiměřeným zajiš-
těním skutečným majetkem. Do bu-
doucna přednostně předložíme na-
šim investorům nabídku na upsání
akcií skupiny EFI Hotels & Proper-
ties, a.s. Pokud ji využijete, stane-
te se přímými vlastníky EFI Hotels
& Properties, a.s. s pravidelnou roční
dividendou.

Investorské benefityInvestorské benefity
Každý investor investující do emi-
sí zajištěných dluhopisů e-Finan-
ce, a.s. získá voucher na 20%
slevu na až pětidenní pobyt pro
6 osob, ve kterémkoliv EFI HotelůEFI Hotelů,
viz. www.efihotels.comwww.efihotels.com.

Dluhopisy e-Finance můžete objednávat přes internet, emailem, telefonicky, osobně. www.e-finance.eu info@@e-finance.eu

+420 515 555 555 +420 515 555 525
BRNO, eFi Palace Komplex, Bratislavská 52 PRAHA, Budova City Empiria, Na Strži 1702/65

ČNB schvaluje prospekt dluhopisů z hlediska
toho, že splňuje normy, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Konečné podmínky a prospekt
dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-
-finance.eu/dluhopisy-informace.

DOPORUČUJEME, aby si potenciální investoři
přečetli základní prospekt spolu s jeho koneč-
nými podmínkami, nežli učiní investiční rozhod-
nutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika
a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do
cenných papírů.
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Vynesl chlapa
v zubech

ŽALUZIE
ROLETY

DODACÍ LHŮTA 2-3 dny
SÍTĚ PROTI HMYZU

MARKÝZY AVEŠKERÉ OPRAVY

ŽALUZIE SUCHÝ

Nabízíme 50% slevu
z cenymontáže

tel.: 728 863 201
ZÁRUKA 5 LET

www.zaluzie-suchy.cz

v kinech
od 14. listopadu

ŠestnáctiletýMatthias Richter udržel osm vteřin stokilovéhomuže v zubech, čímž se
zapsal do České knihy rekordů. Figurantem byl MiroslavMarek z Agentury dobrý den.

Autobusák
z rádia
Kolegové z Rádia Impuls mu
říkají Mišák. To abyste věděli,
kdo občas šoféruje váš autobus
MHD na linkách v Praze i jejím
okolí. Michael Ransdorf spěl
k velkému volantu od dětských
let. Teď už si svůj klukovský sen
plní dva roky a někdy se
do rádia hlásí i z kabiny. STRANA 8

Frankova cesta
na šibenici
Jméno karlovarského rodáka
Karla Hermanna Franka je
spojeno s vyhlazením Lidic.
Oddaný sluha nacismu byl
v roce 1943 dokonce jmenován
takzvaným státnímministrem
pro Čechy a Moravu. Frankova
cesta na pankráckou šibenici
byla nevyhnutelná. STRANY 22 a 23

Rázovitý Žižkov
před asanací
Fotograf Pavel Štecha zachytil
každodenní život Žižkova
v dávném roce 1971. Nijak
nezastíral otřesný stav čtvrti, ale
zároveň neukazoval žižkovské
obyvatele jako oběti. Zachytil
jejich humor a často i hrdost.
Všechny fotografie jsou k vidění
na virtuální výstavě. STRANA 24

Na Belgii!
Česká fotbalová jednadvacítka
se dnes chystá nastoupit proti
nejsilnějšímu soupeři o postup
na mistrovství Evropy 2025 –
Belgii. Přitom čeští reprezentan-
ti nemají ve vzájemných
duelech špatné skóre. Ze sedmi
zápasů čtyři vyhráli, jednou
remizovali a dva prohráli. Dneš-
ní zápas v belgické Lovani začne
v osm hodin večer. STRANA 34

inzerce
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Dnes by mohl zaznít
rozsudek nad zná-
mým psychiatrem.

Pět let vězení a desetiletý
zákaz činnosti navrhla státní
zástupkyněMartina Adámko-
vá ve včerejší závěrečné řeči
pro psychiatra Jana Cimické-
ho viněného ze znásilnění
a vydírání. Lékař podle ní ne-
projevil žádnou sebereflexi,
a to jak v přípravném řízení,
tak před soudem. Rozsudek
by soud mohl vynést dnes.
Státní zástupkyně při zahá-

jení hlavního líčení navrhova-
la pro Cimického tříleté věze-
ní, po provedeném dokazová-
ní se ale rozhodla návrh tres-
tu zvýšit. „Poté, co jsem měla
možnost jako obžaloba slyšet
dopady, které to na zdravotní
stav obětí, zejména duševní,
a jejich další životmělo, ty ná-
sledky, které u nich nastaly,
a dále proto, že pan obžalova-

ný neprojevil jedinou sebere-
flexi v průběhu jak přípravné-
ho řízení, tak hlavního líče-
ní, dávám na zvážení soudu,
aby uložil trest nepodmíněný
při samé horní hranici trest-
ní sazby, tedy v trvání pěti
let,“ uvedla Adámková.
Téměř čtyř desítek skutků,

které popisuje obžaloba, se
Cimický podle Adámkové do-

pustil mezi lety 1979 a 2019.
Žalobkyně tvrdí, že dívky,
které byly převážně pacient-
kami Psychiatrické nemocni-
ce Bohnice a později centra
duševního zdraví Modrá lagu-
na, lékař osahával, líbal nebo
s nimi prováděl další sexuál-
ní praktiky. Lékař Jan Cimic-
ký si přitom podle obžaloby
byl vědom své převahy a auto-
rity vyplývající z jeho pozice
veřejně známého lékaře psy-
chiatra. Mezi poškozenými
jsou i studentky, které byly
na v bohnické léčebně na pra-
xi, některým dívkám bylo
v době skutku méně než
18 let. Žalobkyně ve své řeči
shrnula všechny důkazy, kte-
ré podle ní Cimického vinu
prokazují. Jde podle ní jak
o výpovědi poškozených žen,
tak například znalecké posud-
ky. Poukázala třeba na to, že
poškozené ženy popisovaly
Cimického chování podobně.
Lékař Známý psychiatr vinu
v minulosti popřel. ČTK

V dubnu u soudu MAFRA

8
Řidič vozidla Audi poblíž
pražského Strahova nabou-
ral osm zaparkovaných aut.
Z místa utekl. Případ policie
vyšetřuje. Z fotografií, které
hasiči zveřejnili, to vypadá,
že šlo o takzvané sdílené
auto, jež si mohou lidé půj-
čit. Při nehodě se nikdo
nezranil. ČTK

10
Po zataženém dnešku se
na víkend vyjasní a mírně
oteplí. Bude až deset stup-
ňů, ojedinělý déšť meteoro-
logové čekají od západu až
v neděli večer. V noci může
slabě mrznout. Sněžit by
mělo příští týden. Vyplývá
to z předpovědi českých
hydrometeorologů. ČTK

Návrh trestu pro
Cimického: pět let

ŘIDIČ UTEKL

POČASÍ

inzerce
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Proměna
agenta 007
Drsňák „James Bond“
má teď vzhled postarší-
ho jazzového muzikan-
ta, ale styl si pořád zacho-
vává. Herec Daniel Craig
změnil image kvůli
filmu Queer. V něm
ztvárnil muže, který
utíká z USA do Mexika,
aby se zbavil závislosti
na drogách. MET

V posledních letech došlo
k výraznému posunu v poro-
zumění chronické bolesti.
„Asi největším posunem bylo
přeformulování definice bo-
lesti. Ta zahrnuje, že bolest je
nejen nepříjemný emocionál-
ní prožitek spojený s poškoze-
ním tkání, ale může ho také
připomínat, i když k němu
ve skutečnosti nedochází. To
je zásadní dodatek. Věda sice
udělala velké pokroky v poro-
zumění bolesti a možnostech
jejího zmírnění, ale v někte-
rých oblastech a diagnózách
máme stále před sebou velký
kus cesty,“ říká Šimon Kozák,
vedoucí lékař Centra léčby bo-
lesti a Neuromodulačního
centra při Klinice anesteziolo-
gie a resuscitace 3. LF UK a FN
Královské Vinohrady. Jak nás
dokáže bolest proměnit?
A lze přeškolit mozek, aby se
s bolestí lépe vypořádal? Čtě-
te v novém vydání týdeníku
Téma.

prodloužený
víkend

superPáNe-

Běžná otevírací doba: pondělí – neděle: 7.00 – 22.00 hodin
Mladá Boleslav, Písek: 6.00 – 22.00 hodin, Pardubice: 6.00 – 21.00 hodin

AKCE = zboží nabízené v našem letáku za výhodnou cenu opakovaně nebo mimořádně do vyprodání zásob. Prodej
jen v množství obvyklém pro domácnost. Všechna fota jsou pouze ilustrační. Nabídka zboží se může lišit dle velikosti
prodejny. Za tiskové chyby neručíme. Kompletní nabídka také nawww.kaufland.cz
* KC – měrná cena platná s Kaufland Card, A – měrná cena platná pro akci.

Akceptujeme tyto platební prostředky:

KUPÓN NA SLEVU
V APLIKACI

Aktivovat za 10 bodů

TRADIČNÍ
POMAZÁNKOVÉ

Í

-25%

M
O
BILEM, SNADNO,

RY
CH

LE

19,9019,90
-28%
27,90

39,9039,90
AKCE

pouze

22,9022,90
AKCE

pouze

139,90139,90
AKCE

pouze

28,9028,90
AKCE

pouze

10,9010,90
AKCE

pouze

13,9013,90
AKCE

pouze

OD 15. 11. DO 17. 11.

CHLAZENÉ
POTRAVINY

PRÉSIDENT
Plátkový sýr
různé druhy
100 g

CHODURA
Staroměstská
klobása
100 g

NOWACO
Hranolky/
Vlnky
do trouby
750 g
(=100 g 5,32)

RAPA
BZENEC
Zelí
sterilované
různé druhy
680 g/
340 g-370 g
(=1 kg 63,62)

RAFFAELLO
Pralinky
260 g
(=100 g 53,81)

ĽUBOVNIANKA
Minerální voda
přírodní
různé druhy
1,5 l PET láhev
(=1 l 7,27)

LITOVEL
JOSEF
Pivo
svělý ležák
0,5 l vratná láhev
(=1 l 27,80)

PULTOVÝ
PRODEJ

83%
OBSAH
MASA

Policie po celé Evropě zadrže-
la 43 lidí kvůli finančním pod-
vodům spojeným s italskou
mafií. Vyšetřovatelé zabavili
přes 520 milionů eur (13,1 mi-
liardy korun). Případ se týká
daňových podvodů při obcho-

dování s produkty výpočetní
techniky a s dalšími elektro-
nickými zařízeními. Pozor-
nost vyšetřovatelů se zaměřila
na podezřelé, a to zejména
v Itálii, ale také v dalších ev-
ropských státech a ve Spoje-

ných arabských emirátech. Po-
licisté zatýkali podezřelé rov-
něž v Česku, Nizozemsku, Špa-
nělsku a v Bulharsku. Podvo-
dy se soustředí do okolí nea-
polské mafie Camorra a sicil-
ské mafie Cosa Nostra. Úřady

v Itálii zmrazily 129 bankov-
ních účtů, zabavily 192 nemo-
vitostí a 44 luxusních aut
a lodí. Podvody se v letech
2020 až 2023 týkaly faktur
na zboží v hodnotě v přepočtu
téměř 33miliard korun. ČTK
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inzerce

Chapadla italské mafie až v ČR

Kortikoidy.
Ano, nebo ne?
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Platforma se stala
prostorem pro šíření
konspiračních teorií,
nechceme být toho
součástí. Španělé
následují Brity.

Deník La Vanguardia přesta-
ne zveřejňovat zprávy na so-
ciální síti X a pozastaví na ní
své účty kvůli tomu, že se
tato platforma podle něj stala
imístempro šíření konspirač-
ních teorií a dezinformací.
Deník, který vychází v Barce-
loně, patří k nejčtenějším
ve Španělsku. Následuje tak
britský The Guardian, který
stejný krok z téhož důvodu
oznámil ve středu.

„Myšlenky porušující lid-
ská práva, jako je nenávist
k etnickým menšinám, miso-
gynie a rasismus, jsou součás-
tí virálního obsahu, který je
distribuován na síti X, kde
tyto myšlenky zabírají více
času uživatelů a vydělávají
tak víc peněz z inzerce,“ uve-
dl deník La Vanguardia
na svých webových strán-
kách. Zmínil šíření dezinfor-
mací, jež se objevily na síti
X za nedávných tragických zá-
plav ve španělské Valencii a ší-
řily se z indických serverů. La
Vanguardia vycházející od
roku 1881 a kromě španělské
od roku 2011 též s katalán-
skou verzí má na síti X nyní
na 1,3 milionu sledujících.
Sociální síť X, ještě

pod značkou Twitter, koupil
v roce 2022 americký miliar-

dář Elon Musk. Ten pak pro-
pustil vedení i velkou část za-
městnanců a uvolnil pravidla
pro regulaci obsahu, čímž se
podle jeho kritiků otevřela
cesta ke zveřejňování nená-
vistných projevů a šíření ne-
pravdivých informací. ČTK

Nahradí mizející korály
Britský sochař a potápěč Jason deCaires Taylor umístil
30 podvodních soch čtyři metry pod hladinu. Originální
sochy u ostrovů Carriacou a Petite Martinique v Grenadě
mají poukazovat na důsledky klimatických změn. Jsou vyro-
bené z odolných materiálů a poskytují bezpečné útočiště
pro ryby a korály. PROFIMEDIA

Nastupující americký prezi-
dentDonald Trump jen něko-
lik dní po svém zvolení při-
pravil pro republikánské ko-
legy v Kongresu první zkouš-
ku jejich loajality. I takto
hodnotí americký tisk Trum-
pova oznámení nominací na
posty ministrů spravedlnosti
či obrany. Někteří republi-
kánští senátoři na otázky
ohledně jejich potvrzení rea-
gují vyhýbavě, ve hře je však
i jmenování vládních činite-
lů bez tradičního souhlasu
Senátu.

Trump v úterý zaskočil mno-
hé pozorovatele, když ozná-
mil, že v čele ministerstva
obrany by měl usednout mo-
derátor televize Fox News
a bývalý voják Pete Hegseth,
který nemá žádné vládní zku-
šenosti. Ve středu navrhl radi-
kálního kongresmana Matta
Gaetze na post ministra spra-
vedlnosti.
Gaetze vyšetřuje FBI kvůli

obvinění ze sexu s nezletilý-
mi dívkami. Loni v únoru pod-
pořil zákon snižující daně
korporacím, převážně popírá

globální oteplování. Také
podpořil vzbouřence, kteří
v lednu 2021 ve snaze popřít
výsledek prezidentských vo-
leb a podpořit tehdy končící-
ho prezidenta Trumpa zaúto-
čili na Kapitol.
Americká média Trumpo-

vy kroky komentuje tak, že
nově zvolený prezident zkou-
ší, zda semu někdo ze senáto-
rů při schvalování členů vlá-
dy odváží postavit. List The
New York Times hovoří o prv-
ní Trumpově „demonstraci
síly“. ČTK a iDNES.cz

Síť X je od
příchodu

Elona Muska
zaplněna stále
dezorientujícím
a toxičtějším
obsahem.
LA VANGUARDIA
NEJČTENĚJŠÍ DENÍK
VE ŠPANĚLSKU
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WACHO s.r.o, tel.:
wacho@volny.cz, www.wacho.cz

ZELENÁ
LÉKÁRNA

(d
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v
y
)

Žádejte ve svých lékárnách.

ANTISTRESS
je přírodní
uklidňující
přípravek, který
zmírňuje stres,
depresivní stavy
a usnadňuje
usínání.

724 781 350-1

SPECIÁLNĚ
O VLASECH
Můj lékař mi doporučil používat
přípravky TH, které by měly vyřešit
můj velký problém s vypadáváním
a růstem nových vlasů. Jelikož
nevím, kde tyto účinné výrobky
sehnat, obracím se na Vaši redakci
o poskytnutí bližších informací.

pan Pavel V.

Výhradním prodejcem těchto velmi
kvalitních zahraničních výrobků TH,
které jsou založeny výlučně na pří-
rodní bázi, je firma SENS – Kyjov.
Jedna vlasová kúra se skládá
ze dvou krémů THERMAL (1 ks
330 Kč) a šamponu THERMAL
(330 Kč), dohromady 990 Kč. Uve-
dené přípravky si můžete i s přes-
ným návodem koupit, případně
objednat na adrese:

SENS – 697 01 Kyjov,
Komenského 606, Tel.: 518 615 091

Belgické pivovarnické sdruže-
ní Belgian Brewers dnes v Pra-
ze uvede prezidenta Petra Pav-
la do bratrství Řádu pivovar-
ského pádla. V historii belgic-
kého piva získá toto ocenění
zahraniční hlava státu po-
prvé, gesto symbolizuje sblíže-
ní obou pivních národů.
„Řád pivovarského pádla

vychází z tradice středově-
kých pivovarských cechů ve
městech na historickém úze-
mí Beneluxu,“ uvedl belgický

velvyslanec v Česku Jurgen
Van Meirvenne, v jehož rezi-
denci se páteční část summi-
tu a Pavlovo uvedení do řádu
uskuteční. Sdílená láska k je-
dinečným pivním tradicím
ještě více posílí vazby mezi
oběma národy a zeměmi, do-
dal belgický velvyslanec. Pivo-
varnictví poslední dobou čelí
problémům a velkým vý-
zvám. Včetně klesající spotře-
by piva především v restaura-
cích a hospodách. ČTK

Deník The Times tvrdí, že
Ukrajina by v případě zastave-
ní americké vojenské pomoci
mohla být v řádu měsíců
schopna vyrobit jednodu-
chou jadernou bombu podob-
nou té, kterou svrhly Spojené
státy na japonské Nagasaki.
Tvrzení této zprávy Ruskem
napadená země odmítá.
„Ukrajina nevyvíjí ani nemá
v úmyslu získat jaderné zbra-
ně,“ uvedl mluvčí ukrajinské-
ho ministerstva zahraničí
Heorhij Tychyj. Ukrajina se
po rozpadu Sovětského svazu
na základě dokumentu pode-
psaného USA i Ruskem zřek-
la jaderných zbraní rozmístě-
ných na jejím území výmě-
nou za přísliby bezpečnosti
a respektování územní celist-
vosti. ČTK

inzerce

Prezident dostane
pivovarské pádlo

Trump. Podle amerických médií
zkouší věrnost a „demonstraci síly“

Jaderné zbraně.
Ukrajina říká ne

Plná dezinformací.
Odcházejí ze sítě X
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Napadl první letošní sníh
Lyžařský areál Svatý Petr v Krkonoších je pod nánosem
prvního letošního sněhu. Skiareál zprovoznil svoje sněž-
ná děla. Se zasněžováním by na horách mohly pomoci
teploty pod bodemmrazu. Zároveň řidičům hrozí
při mrznoucímmrholení slabá ledovka. ČTKEnergetická společ-

nost ČEZ ode dneška
zlevní fixované ceny
plynu a elektřiny.
S cenami jdou dolů
i další firmy.

Ceny za energie půjdou
dolů. Jejich snižování je dů-
sledkem postupného pokle-
su cen elektřiny a plynu
na energetickém trhu, které
se oproti předchozím dvěma

letům snížily o vysoké desít-
ky procent.
ČEZ zlevní fixované ceny

ode dneška, od ledna pokles-
nou i ceny nefixovaných pro-
duktů. Energie postupně zlev-
ňují další dodavatelé. Ceny
energií se závazkem na dobu
určitou ČEZ zlevňuje letos po-
čtvrté, naposledy tak činil
v květnu. Oproti začátku le-
tošního roku jde aktuálně
o pokles o 26 procent. Domác-
nosti, které elektřinou topí
(s tarifem D57) a mají roční
spotřebu 10 MWh, prý ušetří
přes 10 tisíc korun ročně.

Ceníky od začátku tohoto
roku postupně snižují i další
dodavatelé. Pražská energeti-
ka (PRE) od začátku září zlev-
nila energie odběratelům
bez fixace. Během roku snižo-
valy cenu i firmy E.ON, inno-
gy, Pražská plynárenská
a další. Dodavatelé zároveň
chystají nové ceníky pro příš-
tí rok.
Megawatthodina elektřiny

v současné době na burze sto-
jí 95,2 eura (zhruba 2408 ko-
run). MWh plynu pak vyjde
na přibližně 44 eur (přes
1113 korun) za MWh. ČTK

Hospoda není
doupě zla, říká
V Česku je přes 500 minipi-
vovarů. Podle Českomorav-
ského svazu minipivovarů
(ČMSMP) proti nim jdou vyš-
ší ceny na investice a regula-
ce, kterých přibývá. „A také
takové ty hloupé protialko-

holní řeči, kdy se hospoda
považuje za nějaké doupě
zla,“ uvedl šéf ČMSMP
Michal Voldřich. ČTK

Medvěd
na severu Moravy
Beskydská obec Hrčava
na Frýdecku-Místecku upo-

zorňuje turisty a obyvatele
vesnice, aby byli opatrní
při pohybu v okolních le-
sích. Lesní stráž tam totiž
spatřila medvěda. Medvědi
se v Beskydech objevují pra-
videlně. Málokdy tam však
setrvají dlouhodobě. Nejčas-
těji přicházejí ze Slovenska
mladí jedinci, kteří hledají
nové teritorium. iDNES.cz

inzerce
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Vánoční cirkus v Metropoli Zličín: Přijďte na slavnostní
rozsvícení stromu a užijte si cirkusovou show
Strašidelné dýně pomalu střídají světýlka,
svíčky a vůně perníčků. Je na čase se naladit
na vánoční atmosféru! Přijďte zahájit
vánoční sezonu 16. 11. do nákupního centra
Metropole Zličín. Slavnostní rozsvícení
vánočního stromu, koledy i dechberoucí
cirkusová show vás zaručeně dostanou do té
správné sváteční nálady.

Nechte se okouzlit obrov-
ským vánočním stromem,
který se už v sobotu 16. 11.
přesně v 17:00 rozzáří na
centrálním náměstí nákup-
ního centra Metropole Zli-
čín – společně odpočítáme
jeho rozsvícení a zazpívá-
me si vánoční koledy.

Rozsvícení stromu bude
předcházet cirkusový prů-
vod, který se do prostor

nákupního centra vydá již
v 16 hodin. Od 16:30 čeká
na malé i velké návštěv-
níky jedinečná, kouzelná
cirkusová show s tančící-
mi a bruslícími skřítky na
kolečkových bruslích, ste-
pujícími tučňáky a akroba-
ty, jejichž čísla vám vyrazí
dech. To vše za doprovodu
koled v podání dětského
sboru Coro Piccolo. Přijďte
třetí listopadovou sobotu

do Metropole Zličín, užijte
si sváteční odpoledne plné
zábavy pro celou rodinu
a nalaďte se na blížící se
adventní čas.

Více informací naleznete
na www.metropole.cz

VÁNOČNÍ CIRKUSOVÁ SHOW

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU

16. 11 . 2024 V 16:30

CHR I S TMA S

show

Energie levnější

KRÁTCE
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Starou vojenskou
techniku schraňují
sběratelé nejen kvůli
tomu, aby je vystavo-
vali v muzeu. Tanky
a další bojová vozi-
dla ze sovětských
ateliérů se přesunu-
ly do bojové zóny.

Ještě na začátku sedmdesá-
tých let se na pláni nedaleko
barrandovských studií „pova-
lovalo“ několik trofejních ně-
meckých tanků a dalších obr-
něnců z druhé světové války.
Vždy trvalo, než se technika
vrátila do filmařských depozi-
tářů.
V současnosti, alespoň

u nás, už takové vzácnosti
schraňují jen nadšenci
promilitárie, udržují je v cho-
du, aby mohly případně, po-
kud je o ně zájem, vyjet
před filmové kamery.

Uplatnila se také pravidelná
armáda
Velkou spotřebu tanků, trans-
portérů a dalších vozidel měl
v minulosti Sovětský svaz,
kde se natáčel jeden film
o Velké vlastenecké válce
za druhým, ale i novější pří-
běhy. Pro některé filmy, na-
příklad pro velkosérii Osvo-
bození režiséra Jurije Ozero-
va, kde si zahrály stovky her-

ců a tisíce skutečných vojáků
tehdejší Sovětské armády
jako komparz, bylo třeba sto-
vek obrněnců. Především
slavné tanky T-34, ale i nověj-
ší, které v rozmlženém poza-
dí při leteckých záběrech do-
tvářely mohutné tankové
údery proti wehrmachtu.

Máme tankovou sekci, chlubí
seMosfilm
I tak aleMosfilm, státní filmo-
vé studio, udržoval a stále
udržuje ve svých depozitá-
řích dostatečný počet techni-
ky, aby si nemusel půjčovat
od vojska a v nových časech
od soukromých majitelů za
„těžké peníze“.
Jak uvádí Mosfilm na svých

stránkách, je zde možné vy-
užít jeho bohatých zásob.
„Mosfilm je výrobní komplex

skládající se z tankové, dělo-
střelecké, automobilové
a střelecké sekce: více než
190 kusů obrněných vozidel,
obrněných transportérů a sa-
mohybných děl, které jsou
přizpůsobeny pro různá pro-
vedení zahraniční vojenské
techniky různých období.“
Studio Mosfilm inzeruje také
sto různýchmotorových vozi-
del, motocyklů, kempingo-
vých kuchyní, včetně koň-
ských spřežení, figurín a mo-
delů poškozeného vybavení,
několik desítek vojenských
zbraní včetně těch zahranič-
ní výroby.
„Veškeré vybavení je rekvi-

zitní, je v dobrém stavu a je
připraveno pro natáčení ně-
kolika filmů najednou,“ píše
se na stránkách ruskéhoMos-
filmu.

Potřebovali je, tak jsem je
nabídl, prozradil Putinovi
Jak ale nedávno zjistili re-

daktoři nezávislého ruského
portálu Meduza, v loňském
roce putovalo z depozitáře ki-
nostudia několik desítek obr-
něnců. Jejich odběratelem
byla ruská armáda. Jednalo
se konkrétně o čtyřicet kusů,
z nichž 28 bylo tanků T-55,
osm tanků PT-76, šest bojo-
vých vozidel pěchoty a osm
tahačů.
„Zjistil jsem, že je potřebu-

jí, kontaktoval jsemminister-
stvo obrany a to si stroje ode-
bralo,“ uvedl generální ředi-
tel studia Karen Šachnazarov
v rozhovoru s prezidentem
Vladimirem Putinem.
O schůzce informovalo i tis-
kové oddělení Kremlu. Vo-
jenskotechnická filmová zá-

kladnaMosfilmu uvádí, že po-
skytuje vlastní místa pro na-
táčení filmů s účastí vojenské
techniky. „A to jak na území
samotné vojenskotechnické
základny, tak v přilehlém les-
nímpásu,“může si zjistit kte-
rýkoli zájemce o filmařské vo-
jenské zásoby na interneto-
vých stránkách Mosfilmu.
Západní pozorovatelé za-

znamenali už v roce 2022 pře-
voz starých tanků T-54 a T-55
ze skladů na Dálném výcho-
dě směrem k ukrajinskému
válčišti. Agrese Ruska
na Ukrajině se vyznačuje
značnou spotřebou tanků
a transportérů.
Filmařská technika však

nemusela být nutně zapoje-
na přímo do bojů, mohla být
využita i k výcviku a pro logis-
tiku. PAVEL HRABICA

22. 12. 2024 ⁄ O2 ARENA PRAHA

& JANÁČKOVA
FILHARMONIE OSTRAVA

Generální ředitel Mosfilmu Karen Šachnazarov referuje Vladimiru
Putinovi, že předal čtyřicet obrněnců ministerstvu obrany. AP

Tanky typu T-55 využívá Mosfilm pro natáčení válečných příběhů. Už
v loňském roce o ně projevila zájem armáda. WIKIMEDIA COMMONS

inzerce

Mosfilm předal ruské armádě
desítky filmařských obrněnců
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Většina aktuálně instalo-
vaných solárních elektrá-
ren v Česku se blíží polovi-
ně své životnosti.
Návrat starých plastů nebo skla či že-
leza už ani neregistrujeme. Nové
technologie se ale také zařazují
do oběhového hospodaření.

Recyklace fotovoltaických panelů
je ze zákona povinná. Nejnověji se
tímto byznysem začala zabývat čes-
ká firma Dekonta, která v halách
v průmyslové zóně v Kralupech nad
Vltavou zvládne po najetí na plný vý-
kon zpracovat dva tisíce tun panelů
za rok.

Staré panely se v Kralupech rozebe-
rou, rozřežou a následně rozemelou.
Unikátní sestava sedmi soustrojí vyvi-
nutých českými strojírenskými fir-
mami je koncipovaná a schválená na
likvidaci dvou tisíc tun odpadních pa-
nelů za rok. Linka umožňuje znovu
využít 83 procent materiálu tvořící-
ho solární panel. Z každého se díky
ní vytřídí cenné kovy, sklo, plasty
a další suroviny a připraví k dalšímu
využití. „V tuto chvíli ještě nemáme
kapacitu naplněnou, s tím jsme

v úvodu ani nepočítali,“ říká Musil,
podle něhož se v tuzemsku tomuto
recyklačnímu byznysu věnuje už jen
jedna další firma.
Investice do sestavy přesáhla deset

milionů korun. Projekt dostal podpo-
ru od Evropského fondu pro regionál-
ní rozvoj a také od ministerstva prů-
myslu a obchodu. Dekonta zároveň
uzavřela smlouvu se společností
ČEZ, která si v předstihu zajišťuje do-
statečné kapacity pro ekologickou
recyklaci panelů. Rozpůlené panely
pokračují do frézy vyvinuté Dekon-
tou, kde se odstraní skleněná vrchní
část panelu. Sklo tvoří zhruba dvě tře-
tiny hmotnosti panelu a recyklovat
se dá až z 95 procent.
Větší střepy se po dočištění mohou

použít ve sklářské výrobě, jemnější
prach se kvůli znečištění dalšími ma-
teriály používá spíše pro jiné účely.
Vyrábí se z něj pěnové sklo, což je izo-
lační materiál používaný ve staveb-
nictví, nebo slouží jako plnivo do be-
tonových směsí jako náhrada za jiné
suroviny. Zatímco sklo se dá dobře
recyklovat, v případě plastů se to ne-
vyplatí. Pětina váhy panelů připadá
na snadno recyklovatelný hliník, při-
čemž rámy panelů se zpracovávají
v hutích. iDNES.cz

Česká firma Dekonta recykluje panely bez chemických procesů. Projekt na recyklaci
získal podporu od Evropského fondu pro regionální rozvoj. MAFRA

Observatoř ležící nedaleko portoric-
kéhoměsta Arecibo, na které se nalé-
zal tehdy největší jednoaparátový ra-
dioteleskop na světě, zahájila čin-
nost 1. listopadu 1963. Obří radiote-
leskop vědci používali například
k hledání informací omožné existen-
ci mimozemských civilizací. Zítra
uplyne přesně 50 let, kdy 16. listopa-
du 1974 odsud vyslali do hlubin
vesmíru signál určený ufonům. Ani
ne tříminutová depeše nese mimo
jiné atomová čísla vodíku, uhlíku, du-
síku, kyslíku a fosforu (tedy součástí
DNA), informace o základních staveb-
ních kamenech života nebo znázor-

nění člověka a Sluneční soustavy. Te-
leskop je známý například z bondov-
ky Zlaté oko nebo ze sci-fi snímku
Kontakt. Cílem vysílání v roce 1974
byla hvězdokupa M13 vzdálená od
Sluneční soustavy 25 tisíc světelných
let. Astronomové ji zvolili proto, že
před půlstoletím byla právě po ruce.
Celkové vysílání bylo kratší než tři
minuty, celá akce s vysíláním promi-
mozemšťany totiž byla hlavně propa-
gací teleskopu. Šance, že by depeši
cizí civilizace zachytila, je malá. Bě-
hem cesty signál ztrácí kvalitu, navíc
cílová hvězdokupa bude za 25 tisíc
světelných let ležet trochu jinde. ČTK

Odběr zboží z letáku je možný jen v obvyklém množství, maximálně 2 kartony na osobu na den, není-li
uvedeno jinak. Fotografie mohou být ilustrační. Vyhrazujeme si právo změn. Další podmínky nabídky
na www.penny.cz. *Takto označené produkty nenáleží do stálého sortimentu, mohou být tedy
dodány na příslušné prodejny v menším množství, a z toho důvodu jedinečná nabídka na toto
zboží platí pouze první den uvedeného období akce. **Doporučená prodejní cena výrobce.

⬇Nejnižší cena za posledních 30 dní. Škrtaná cena je běžná prodejní cena.

%
ODČTVRTKADOSTŘEDY
14.11. –20. 11. 2024

VŽDY NÍZKÉ
CENY

5,90
9,90� 40%

Qjed

99,90

SUPERCENA

89,90

Qjed

129,90

49,90
79,90� 37%

34,90
54,90� 36%

17.11.OTEVŘENO

2,3kg

1kg

KLEMENTINKY

25,98 Kč
CENAZA1 LPŘIKOUPIBALENÍ

5 l

ilustrační foto

KOBLIHA
S OVOCNOU
NÁPLNÍ
s příchutí jahod,
rozmrazeno
65 g | 100 g 9,08 Kč

VEPŘOVÉ
MĚLNĚNÉ
MASO XXL*
1 kg

MANDARINKY
kazeta
2,3 kg
1 kg 39,09 Kč

SLUNEČNICOVÝ
OLEJ PENNY*
5 l | 1 l 25,98 Kč
< 124,90 Kč

KEŘÍKOVÁ RAJČATA
volná
cena za 1 kg

PAPRIKA TRICOLORA
balená | 500 g
100 g 6,98 Kč

Staré soláry
se rozemelou

Ufoni, slyšíte nás?
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Pokud byste si měli stanovit
jednotku pohody, jako její zá-
klad by mohl být bez problé-
mů Michael Ransdorf. Od le-
toška je reportérem Rádia Im-
puls, ale už několik let brigád-
ně vozí cestující v autobu-
sech MHD. Povídání s ním je
poučné i proto, abyste věděli,
že jediným slavným autobu-
sákem z jiné branže není je-
nom herec Václav Kopta. Pro-
tože jsme kolegové z jednoho
„baráku“, výjimečně si v tiště-
ném rozhovoru tykáme.

Co bylo dřív? Rádio, nebo
volant autobusu?
Rádio. Jako školák jsem začal
na dětském internetovém rá-
diu Domino. Pak jsem šel
na Vyšší odbornou školu pub-
licistiky, tam jsme si také za-
ložili internetové rádio. Po-
tom jsem začínal jako zvukař
na již neexistující stanici.
Od letoška jsem reportérem
Rádia Impuls.

Toužil jsi po řízení autobusu
oddětství?
S bráchou jsme si třeba slepo-
vali á čtyřky, na ně kreslili uli-
ce, silnice a po nich jezdili
s modely autobusů. Někdy
jsme vyrobili trasy po celém
bytě. Měli jsme názvy zastá-
vek, hlásili jsme je jako ve
skutečnosti. Později jsem ob-
jevil internetové simulátory
autobusů, můžeš tam jezdit
i po Praze. Později jsem si
udělal normální řidičák a roz-
vážel pizzu. Ale i to jsem bral
jako svým způsobem jízdu au-
tobusem MHD, musíš si totiž
vypočítat ideální trasu, pama-
tovat si, jak kde padají sema-
fory, jestli přidat, nebo na-
opak přibrzdit. Potom jsem
zjistil, že je možné se přes
úřad práce zadarmo rekvalifi-
kovat na řidiče autobusů.
A bylo to.

Zvládl jsi to na první pokus?
Řidičák i profesák. To druhé
musí mít ten, co vozí lidi za
úplatu. Když máš jen obyčej-
ný průkaz na autobus, můžeš
si autobus koupit a řídit ho,
ale smíš vozit lidi jen zdar-
ma. Třeba kdyby měl někdo
velkou rodinu a nestačila mu
dodávka. Jakmile to někdo
bere jako službu, za kterou
musí platit, ty musíš mí i pro-
fesák. Dříve to býval papír,
nyní už to je v řidičském prů-
kazu uvedené stejně, jako
když musíš nosit brýle.

Co úplně první jízda?
Nebyla v Praze, ale dálková
trasa do Pece pod Sněžkou.
Bylo to poprvé a naposledy,

pak jsem od té firmy odešel,
protože jsem si nemohl pře-
dem vybírat směny a to by mi
kolidovalo s rádiem. U té sou-
časné máme skupinu, kdy
nám pošlou rozpis směn
a každý si vybere podle svých
časovýchmožností.

Kolikrátměsíčně jezdíš?
Jednou až dvakrát, ale upřím-
ně – jezdil bych i víc. Jenže
práce v rádiu je hodně.

Když jsi začal vMHD, jaká
byla první jízda veměstě?
Musím upozornit, že nejez-
dím jen čistě Prahu, ale v rám-
ci Pražské integrované dopra-
vy i příměstské linky. Pokud
si vybavuji první takovou
jízdu, ta byla právě příměst-
ská, tak se mnou, jak je ob-
vyklé, nikdo nejel, abymě na-
vigoval. Takže jsem celý ve-
čer předtím studoval trasu,
určoval si body. Jenže stejně
to pak bylo jinak, jedna ulice
byla neplánovaně zavřená.

Z čeho jsiměl v počátcích nej-
větší nervy?
Bál jsem se, jestli nejedu moc
po krajnici nebo jestli nejedu
naopakmoc ve středu. Abych
nenaboural auta v protismě-
ru. Z krajnice jsem měl velké
obavy. Sice se neustále díváš
do zrcátka, ale přece. Postup-
ně jsem v začátcích došel
do stadia, že jsem přestal jez-
dit denní linky a přešel
na noční. To jsou silnice vol-
nější.

Nějakou bouračku jsi už
za volantemautobusuměl?
Naštěstí ne. Jednou jsem ale
zrušil protijedoucímu autu
zpětné zrcátko. Jenže jsem to
vůbec nezaznamenal. Něco

jsem zaslechl, ale takových
bouchnutí, třeba od větve
nebo od kanálu, je během
jízdy hodně. Až cestující vza-
du mě upozornili, že se něco
stalo.

Jezdíš dva roky. Kolikmáš
najeto kilometrů?
To nepočítám. Protože to ne-
dělám jako stálé zaměstnání,
jsem jenom brigádník.

Už jsi někdy jako redaktor
rádia něco hlásil nebo natá-
čel během směny?
Za jízdy ne. Ale když se v Pra-
ze přecházelo na zastávky
jen na znamení, tak jsem
z toho příspěvek natočil. Na-
hrál jsem to známé hlášení,

že příští zastávka je na zna-
mení amusíte zmáčknout tla-
čítko, a přidal podrobnosti.

Věděli tehdy posluchači, že
jsi současně novinář a řidič
autobusu?
Ano, to jsem netajil, je to na-
opak zajímavější. Já to v ně-
kterých příspěvcích dávám
k dobru. A taky o autobusech
točívám reportáže. Byl jsem
letos na olympiádě v Paříži,
takže jsem nedělal jenom
sport, ale i věci kolem. Paříž-
ské autobusy byly vděčné
téma. Nebo když jsem byl
v Bruselu na stáži u Evropské
unie, první, čeho jsem si
všiml, že tam jezdí autobusy,
na které tehdy Praha ještě če-

kala. Byly to ty dlouhé osm-
náctimetrové hybridní klou-
bové autobusy. Ten jsem poz-
ději už taky řídil a jsou lepší
než ty kratší dvanáctimetro-
vé, kterémají větší převis zad-
ku a víc v zatáčkách vybočují.

Veselé historky z natáčení.
Jsou dramatické, nebo na-
opak veselé?
Vzpomínám si, jak na noční,
bylo to o čarodějnicích, při-
stoupila veselá parta mla-
dých. Už měli něco vypito,
ale jeden z nich víc. Proto
jsem je raději pouštěl jen
předními dveřmi a tomuuna-
venému jsem řekl, že kdyby
něco, kýbl je u mě. Kupodivu
to vnímal a pak si pro kýbl
sám došel, takže jsem nemu-
sel nic uklízet.

Nadávají ti někdy pasažéři?
Musíš řešit konflikty?
Ani ne. Jednou jsem musel
jednoho uklidňovat, křičel
na jinou cestující. Tak jsem
ho zklidnil, že ho jinak vysa-
dím. Byl klid. Jednoumi nadá-
vala paní, zmatkoval jsem
s tlačítkem otevírání a zavírá-
ní, skončilo to ale dobře a vzá-
jemnou omluvou.

Kolik hodin směna trvá?
To je různé. Může to být de-
set hodin v kuse, můžeš mít
mezi ranní a dopolední pau-
zu několik hodin, protože jsi
nasazený jako posílení linky
v ranní a odpolední špičce.

Co se ti na té profesi líbí?
Asi to bude znít pateticky, ale
že jsem součástí nějakého sys-
tému a přispívám k jeho cho-
du. Rád vozím na ranních
děti do školy, takže je to i ja-
kési vyšší poslání. Jsem mra-
veneček ve velkémmraveniš-
ti. To se mi líbí. Každá směna
je jiná, žádná trasa, i když ji
jedeš za den víckrát, není stej-
ná. Jednou se kanálu vyhneš,
jednou ne. Pustíš babičku
přes přechod a vzájemně se
na sebe usmějete. Nebo po-
čkáš na člověka, který dobí-
há. Jinému zase poradíš další
spojení.

Nestává se, že zapomeneš
ve svémautě, že už neřídíš
autobus?
Někdy si s osobákemvíc najíž-
dím do zatáčky. Nebo víc
dupnuna brzdu, protože v au-
tobuse jsou pedály tužší. Čas-
to se mi stává, že si při brzdě-
ní spustím stěrače. V autobu-
su je totiž pod volantem
páka, říká se tomu retardér,
je to přibržďování bez šlapá-
ní na brzdu. PAVEL HRABICA

Deník Metro se projel s Michaelem na pražském lince MHD číslo 171
z Hostivaře až do Horních Počernic.

Mlha přede mnou, mlha za mnou. Počasí si nevyberete. NaMichaela čekají první ranní kilometry ulicemi.
Každá jízda po stejné trase není totožná, pokaždé zažije něco jiného. 2x METRO

Haló, haló, hlásí se reportér
Rádia Impuls z linky MHD 171



Kuře v McDonald’s? Odhalte jeho
původ i detaily výroby a zatočte
s nesmyslnými předsudky

Už dávno neplatí, že se do
McDonald’s chodí jen „na číze”.

Řetězec nabízí ve stálé nabídce hned
několik dobrot, které v sobě skrývají
šťavnatý kus kuřecího masa. Přesto si
lidé kuřecí se zlatými oblouky nespo-
jují. Ale proč? Vydal se to zjistit am-
basador Mekáče Přemek Forejt, aby
pochybovačům ukázal, jak se věci mají.
Nebudeme dlouze napínat – opět se
potvrdilo, že internet je plný lidových
povídaček, a kuřecí v McDonald’s je
opravdu kuřecí. A k tomu skvělé!

Pohodlí zvířat? Naprostá priorita!
Není náhodou, že se kuře pro české
restaurace zpracovává v Rakousku a
Maďarsku. Žádný tuzemský výrobce
totiž nedokáže zpracovat maso v tak
velkém množství, při zachování všech
standardů kvality. Ty jsou přitom oprav-
du přísné, a platí i pro farmáře, kteří
kuřata chovají. Postupovat musí zcela
v souladu s principy Animal Welfare.
Zvířata nesmí mít hlad nebo žízeň,
nesmí trpět nepohodlím, bolestmi,
strachem, stresem a musí mít možnost
projevit svobodné chování. Důležité je
také prostředí, ve kterém se pohybují.
Světelné podmínky musí podporovat
přirozené chování, podporovat zvěda-
vost a vůbec normální bytí.

Výroba ve velkém, ale bez éček
Co se s masem děje v továrně? Zpraco
vává podle toho, do jakého produktu
v restauraci zamíří. Například McCrisp
plátek celého kuřecího prsu se zpraco
vává v rakouské továrně dodavatele
OSI, maso se tu nejprve kalibruje
tak, aby všechny plátky po vykrojení
měly stejnou váhu, následně se
namarinuje, do strouhanky se přidá
směs koření, usmaží se a zamrazí. Do
restaurace tak přijde celý řízek, který
se následně usmaží do křupavá a je
hotovo. Navíc nehrozí, že by bylo maso
nedodělané. Přemek popisuje celou
továrnu jako přípravu na nedělní oběd
u babičky – jen místo pár řízků se jich
tu obalí tuny. A co se stane s kuřecím
prsem, které není dostatečně velké pro
McCrispy? Do koše rozhodně neputuje!
V supermoderní maďarské továrně se z
něj stane legendární „nugetka“. Nejde
tak o žádné odřezky, ale pořádné kuřecí
prso, které byste si s klidem koupili
domů. Nejprve se najemno naseká,
přidá se k němu koření, stroj ho vytva-
ruje do známých tvarů, obalí ve skvělé
tempuře a McNuggets jsou téměř na
světě.

Do Mekáče jedině na hovězí. Tímhle předsudkem trpí většina lidí v domnění, že je kuře v McDonald’s
méně chutné, než v jiných restauracích nebo dokonce méně kvalitní. Přemek Forejt se jel opět
přesvědčit, jak to ve skutečnosti je. A jako správný šéfkuchař také ochutnával. Společně s ním se tak
můžete (téměř) na vlastní oči podívat, jak se zpracovává kuřecí maso pro McCrispy McChicken
nebo legendární Chicken McNuggets. Stačí zajít na YouTube kanál M

o-

py
o-

o pro McCrispy, McChicken
McDonald’s Česko.

Křidýlko, nebo stehýnko?
A co další stálice meníčka jako je Mc-
Chicken nebo Chickenburger? Zpra-
covávají se také v Maďarsku a jiné je
maso i strouhanka. Zatímco McChicken
je provoněný šalvějí a tymiánem a jeho
placka je z prsa, maso do Chickenbur-
geru je vyrobeno ze stehenního řízku a
v jeho kabátě se snoubí česnek a pepř.
Nevěřte chytrákům u piva nebo na
internetu. Mrkněte se na YouTube
kanál McDonald’s Česko a vydejte se s
Přemkem Forejtem na cesty, které vás
vezmou pod pokličku Mekáče.

Celé video z cesty Přemka Forejta
za kuřecím masem McDonald’s

můžete shlédnout:

INZERCE
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Linkin Park
míří do ČR
Festival Rock for People
oznámil první tři desítky
kapel včetně dvou headli-
nerů svého 30. ročníku.
Do hradeckého Parku 360
se sjedou fanoušci
od 11. do 14. června. Pořa-
datelé ohlásili kapelu Lin-
kin Park (na snímku) v no-
vém složení v čele se zpě-
vačkou Emily Armstrong.
Druhou oznámenou hlav-
ní hvězdou festivalu jsou
metaloví Slipknot. MET

Ať to dobře
dopadne! navazuje
na popularitu
Příběhostroje.

Spisovatel a lektor tvůrčího
psaní René Nekuda přichází
s novou knihou Ať to dobře
dopadne! navazující na před-
chozí Nekudův knižní bestsel-
ler Příběhostroj. Ten dětem
otevřel dveře do světa příbě-
hů a zaujal po celém světě –
mimo jiné byl přeložen do
osmi světových jazyků včet-
ně korejštiny. Nyní přichází
s knihou pro celou rodinu. Pu-
blikace plná ilustrovaných
úkolů odNikkarina rozvíjí po-
dle autorů kreativitu, obrazo-
tvornost, tříbí schopnosti vy-
pravěče a učí ho reagovat
v různých životních situa-
cích. Mimoto obsahuje rodin-
nou hru ve formě kartiček
se zápletkami.

„Knihu Ať to dobře dopad-
ne! jsem od počátku koncipo-
val jako rodinnou publikaci,
která má vést děti i dospělé
především k odvaze překoná-
vat životní překážky, a to for-
mou prastarých příběhových
principů. Ještě před vydáním
jsem vše konzultoval s učiteli
a dětskými psychology, do-
konce jsem publikaci testo-
val na dětech a rodičích a skli-

dila velký ohlas. Tomě potěši-
lo a doufám, že se bude líbit
i dalším čtenářům,“ říká
René Nekuda.
Společně s psychology se

snažil dopídit situací, které
současné děti řeší a jež jim
přijdou problematické.
Po konzultacích s psychology
vzniklo zhruba sto témat
a z nich pak vytvořil společně
s autoremkreseb 45 ilustrova-

ných příběhů různých žánrů
– od pohádky přes horor, akč-
ní drama až k fantasy.
A jak vznikl nápad na po-

kračování světového bestsel-
leru pro děti? „Příběhostroj
pomohl mnoha rodinám po
celém světě znovu vyprávět
takové ty milé domácí pří-
běhy a pohádky. Dostal jsem
neuvěřitelně pozitivní zpět-
nou vazbu, a tak jsem začal
přemýšlet, jak vyprávění pří-
běhů v rodině ještě někampo-
sunout. Tak vznikla idea na
Ať to dobře dopadne! Navíc
kniha pomáhá dětem nebát
se řešit problémy a získat od-
vahu k překonávání život-
ních překážek typu žárlivost,
netrpělivost, přijetí zodpo-
vědnosti či strach z odmítnu-
tí, což jsme důkladně testova-
li a konzultovali s dětskými
psychology, takže máme jis-
totu, že uvedené příběhy jsou
nejen hravé a zábavné, ale
i opravdu přínosné,“ dodává
Nekuda. IVETA BENÁKOVÁ

René Nekuda se svou novou knihou KOSMAS

ZNÁTE RÝMOVNÍK?
RÝMOVNÍK CITRONOVÝ se u nás pěstuje jako pokojová rostlina s intenzivní vůní listů a mnoho
z nás ji má doma. Rostlina, díky svým známým vlastnostem, hraje pozitivní roli v sychravém
a studeném počasí. Její vůně napomáhá navozovat pocit klidu a uvolnění. Má široké použití.
Z rýmovníku si můžete připravit i šťávu a využít tak bohaté účinky této rostliny i při vnitřním užití.

K zakoupení v lékárnách a na www.bio-medica.cz

RÝMOVNÍKOVÝ extrakt
Tekutý doplněk stravy se svěží bylinnou
příchutí a vitamínem C, napomáhá
v sychravém a studeném počasí.
Balení 240 ml

RÝMOVNÍKOVÝ balzám
Kosmetický přípravek s bylinnými silicemi
a rýmovníkem pro masáž v oblasti prsou,
zad a krku. Uvolňující se silice osvěží
dýchací cesty.
Balení 50 ml

kosmetický přípravek
doplněk stravy

V rámci vyvrcholení akce
na podporu dětské fyzické
zdatnosti I-Dance challenge
se sejdou milovníci tance
v neděli 24. listopadu v Praze.
Od 10 hodin se prostory praž-
ského O2 universa otevřou
všem, kteří rádi tančí.
Děti mají jedinečnou příle-

žitost naživo se setkat
s hvězdami televizního pořa-
du České televize. Taneční
kreace budou s dětmi tvořit
tanečníci Jakub Mazůch, Ka-

teřina BartuněkHrstková, Ad-
riana Mašková a Patrik Ul-
man, kteří se stali tvářemi
projektu. Na programu je kro-
mě společného tance také au-
togramiáda.
Akce je vhodná i pro děti,

které nemají zkušenosti s tan-
cem, a jejich rodinné přísluš-
níky. Zaregistrované děti
mají vstup zcela zdarma,
pro dospělý doprovod vstup-
né činí 200 korun. Registrace
je možná na webu akce. MET

AR
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„Kniha pomáhá dětem
nebát se řešit problémy“

Taneční hvězdy
rozpohybují děti

inzerce
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Podruhé
Díky velkému zájmu fa-
noušků o kapelu Falling
In Reverse, která vyprodala
ohlášený koncert
na 22. listopadu v O2 uni-
versu v podstatě obratem,
se pořadatelům podařilo
domluvit další. Proběhne
na stejnémmístě o týden
později, lístky už jsou
v prodeji na serverech
Ticketmaster a Ticketpor-
tal. V tomto termínu už vy-
stoupí pouze s předkape-
lou Hollywood Undead.MET

David Kašpar ARCHIV D. K.

Kultura není jen o filmech, di-
vadle či výtvarném umění, ale
zahrnuje také sousedské slav-
nosti, komunitní aktivity a oži-
vení veřejného prostoru. Je ne-
dílnou součástí našich každo-
denních životů a přispívá
k rozvoji měst a obcí. Jak tako-
vou kulturu organizovat, vy-
světluje nová kniha Davida
Kašpara s názvem Co dokáže
kultura? Čtenářům nabízí pří-
klady dobré i špatné praxe
z Česka i zahraničí a zkoumá
roli kulturního plánování. Kni-
ha se dotýká fungování tradič-
ních i netradičních kulturních
institucí a přináší vhled
do ekonomického přínosu
kreativních průmyslů. Nejde
jen o teoretické úvahy – kniha
poskytuje praktické nástroje,
jak prostřednictvím kultury
rozvíjet městské čtvrti či obce,
což ocení organizátoři kultur-
ních akcí, zástupci samospráv
i aktivní občané. MET

ŠTÍPAČKY VARI OD

8 690 Kč
EKO DOTACE - POHONNÉ JEDNOTKY HONDA

20 990 Kč
Dotace 6000 Kč při odevzdání nefunkční
pohonné jednotky
/ ekologický 4-taktní motor HONDA GCV200
/ nízká spotřeba paliva cca 0,8 l/hod
/ snadné startování
/ rozvod ventilů OHV

/ 9 modelů štípaček
od poctivých 5 tun do 2

/ horizontální a vertikální
provedení

/ na polena do délky
50 - 100 cm

/ stabilní konstrukce

SEKAČKY / MULČOVAČE / MALOTRAKTORY / KARTÁČE / ŠTÍPAČE / A DALŠÍ

PODZIMNÍ AKCE S

ZNAČKOVÍ PRODEJCI:
/ Benešov, Dvořák, zahradní technika, Křižíkova 2267, T 317 722 089
/ Křivoklát, LUDĚK PATERA, Velká Buková 10, T 602 305 127
/ Libice nad Cidlinou, VARI a.s., Opolanská 350, T 325 607 336
/ Mladá Boleslav, AGROZETCENTRUMMLADÁ BOLESLAV, Regnerova 1420, T 326 734 431-2
/ Praha 5 - Velká Chuchle, BG TECHNIK cs, a.s., U Závodiště 251/8, T 283 870 136

22 tun

ALŠÍ

Kompletní nabídku strojů najdete na www.vari.cz. * Akce platí do
vyprodání zásob

INVERTOROVÉ ELEKTROCENTRÁLY VARI OD

13 990 Kč
VYŽÍNAČ KŘOVIN F-550Z HURRICANE

32 990 Kč
/ vynikající pomocník při likvidaci vysoké trávy
/ výkonný motor VARI XP-200A
(nebo HONDA GCV 200)

/ perfektní vyvážení pro práci
na rovině i ve svahu

/ 2 pracovní rychlosti

/ 4 modely - kufříkové, rámové
/ elektronická regulace otáček motoru
/ pro pohon té nejcitlivější elektroniky
/ vysoký výkon
/ extra tiché provedení

Chinaski:
Slyším tvoje
kroky
Kapela Chinaski vypouš-
tí do světa zbrusu nový
singl Slyším tvoje kroky.
Jedná se o první z novi-
nek, které v prosinci
vyjdou na speciálním
narozeninovém albu
30 ke 30. výročí kapely.
Píseň doprovází působi-
vý videoklip, jenž
vznikl v režii Václava
Marhoula a Jitky Čvanča-
rové, za kameru se
postavil cenami ověnče-
ný Vladimír Smutný.
Členové kapely se bě-
hem natáčení teleporto-
vali až do pravěku, kde
si zahráli na partu nean-
dertálců žijících v jesky-
ni. Natáčení se uskuteč-
nilo v polovině října
ve skalní jeskyni na Ko-
kořínsku. MET

LI
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Co dokáže
kultura? Třeba
zlepšit životy

KRÁTCE

inzerce
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Oslavy letošního 35. výročí sa-
metové revoluce podeváté vy-
vrcholí už v neděli tradičním
Koncertem pro budoucnost
na Václavskémnáměstí v Pra-
ze. Vzhledem k výstavbě
tramvajové trati se akce usku-
teční nově v jeho dolní části.
Na co se návštěvníci mo-

hou těšit, jaké je letošní
téma a jak se proměnil pří-
stup lidí k připomínce same-
tové revoluce, prozradil v roz-
hovoru pro deník Metro Jan
Gregar, ředitel organizace Ne-
rudný fest, která Koncert
pro budoucnost pořádá.

Letošní akce k 17. listopadu
bude probíhat v dolní části
Václavskéhonáměstí, právě
kvůli výstavbě tramvají.
Máte připraveného něco
speciálního, nebo jde pouze
o přesunmísta?
Speciální bude samozřejmě
celá akce vzhledem k velké-
mu výročí 35 let od doby, kdy
jsme získali zpět svobodu
a demokracii. Ale v rámci tra-
dice akce proběhne ve stej-
ném formátu, jak jsou ná-
vštěvníci zvyklí. Specialitou

bude jistě blok věnovaný ti-
betskému umění stejně jako
letošní interpretace Modlitby
pro Martu v podání sloven-
ského soul-jazzového dua
Lash & Grey.

Letošní téma je Zpátky
k sobě. Na základě čeho jste
téma zvolili a co si pod ním
můžemepředstavit?
Je to reakce na dění ve společ-
nosti a rostoucí polarizaci.

Proto chceme podpořit ro-
zumný dialog mezi lidmi,
i když spolu třeba nesouhla-
sí. My si totiž všichni myslí-
me, jak jsme rozdělená spo-
lečnost, ale data tomu neod-

povídají. Jsme hodnotově po-
měrně dost stejně naladění.
A to je potřeba si uvědomit,
protože rozdělená společnost
neprospívá demokracii ani
svobodě.

Návštěvníkůma kolemjdou-
címplánujete rozdávat
semínka lípy. Co je za touto
myšlenkou?
V prvé řadě odkazujeme
na tradici první republiky,
proto jsme s iniciativou Lípa
pro budoucnost přišli. Chce-
me společně se všemi nejen
na Václavském náměstí, ale
i všude možně v regionech
rozdat milion semínek naše-
ho národního stromu. Může-
me se tak i na osobní rovině
zapojit a přispět k řešení mo-
derních výzev pro naši demo-
kratickou budoucnost, jako
je klimatická krize. Lípa na-
víc žije až tisíc let, takže tako-
vé gesto může mít reálný
a dlouhodobý dopad. Ať už si
lípu zasadíte na zahradě, se
sousedy v obci, nebo kdekoli
jinde, kde to dává smysl.
V každém balení je i návod,
jak správně postupovat.

Jan Gregar, ředitel organizace Nerudný fest, která Koncert pro budoucnost pořádá

„ROZDĚLENÁ SPOLEČNOST

inzerce
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Letos jde o devátý ročník. Jak
se podle vás za tu dobu pro-
měnil přístup lidí k připomí-
nání si sametové revoluce?
Víme i z vlastních sociologic-
kých měření, že se nám spo-
lečně se všemi organizátory
ve Festivalu svobody podařilo
skutečně podpořit 17. listo-
pad jako zásadní den našich
životů. Obzvlášť u mladé ge-
nerace máme radost, že je to
pro ně třetí nejdůležitější svá-
tek hned po Vánocích a No-
vém roce. Aktivní přihlášení
se k hodnotám sametové re-
voluce a pulzující občanská
společnost jsou nutnou pod-
mínkou pro pozitivní směřo-
vání naší země.

Naakci zazní také řada hu-
debních vystoupení. Na koho
se letosmohou lidé těšit?
Program je žánrově pestrý
jako každý rok. Vystoupí
mimo jiné David Koller, Tata
bojs, Radůza, Korben Dallas,
Ivan Hlas či David Kraus
s Gipsy Brothers. Z více mo-
derního soudku se představí
Rohony, Bert & Friends nebo
Berlin Manson. Připravili
jsme více než pět hodin nabi-
tého programu, aby si každý
mohl vybrat to své. Kapely na-
víc prokládají inspirativní
řečníci a řečnice, z nich vy-
stoupí například herec Ma-
rek Adamczyk, Marta Kubišo-
vá, sportovní komentátor Ro-
bert Záruba, herec Jan Potmě-
šil, meteoroložka Alena
Zárybnická, influencer Kovy
či sociolog Martin Buchtík.
Programem provází Jindřich
Šídlo a premiérově také Jeno-
véfa Boková. TEREZA ŠIMURDOVÁ

Koncert na Václavském náměstí proběhne jako vyvrcholení oslav 17. listopadu letos již podeváté. 2x KONCERT PRO BUDOUCNOST

Oslavy letošního 35. výročí sa-
metové revoluce podeváté vyvr-
cholí 17. listopadu tradičním
Koncertem pro budoucnost
na Václavském náměstí v Praze.
Vzhledem k výstavbě tramvajo-
vé trati se akce uskuteční nově
v jeho dolní části.

• Program začne v neděli
17. listopadu v 16.30 a potrvá
do 22 hodin. Zazní hudební
čísla různých žánrů, návštěvní-
ci uslyší třeba komorní sesta-

vu Ivana Hlase v doprovodu
kytaristy Norbiho Kovácse
a violoncellisty Jaroslava Oli-
na Nejezchleby, zpěvačku,
multiinstrumentalistku a pís-
ničkářku Radůzu nebo třeba
skupinu Bert & Friends v čele
s frontmanem Albertem Roma-
nuttim, indierockovou kapelu
The Valentines či slovenské
Korben Dallas. Pokračovatel
slavného folkového rodu
Nedvědů zpěvák a kytarista
Vojtěch Nedvěd zahraje spolu

se svými hosty. Vystoupí
rovněž zpěvák, skladatel
a multiinstrumentalista
David Pomahač, zakladatel
urbanfolkového dua
Kieslowski.

• Na náměstí budou mít stejně
jako v uplynulých letech svá
stanoviště některé neziskové
organizace v zóně Takoví
jsme. Koncert bude možné sle-
dovat živě na iVysílání České
televize, YouTube a Faceboo-

ku akce či prostřednictvím
ČTK. Vstup na koncert je zdar-
ma, přičemž návštěvníci mo-
hou přispět dobrovolnou část-
kou prostřednictvím platfor-
my Darujme.cz.

• Koncert pro budoucnost je
součástí platformy Festival
svobody, otevřeného uskupe-
ní nezávislých občanských
iniciativ a organizací
pořádajících akce k výročí
17. listopadu. ČTK

1

2

3

4

5

6

1. Jedle Nordmann v kontejneru, od 598,-
2. Vánoční ozdoby a osvětlení, různé typy
3. Dekorace anděl, kov, výška 100 cm, 1.990,-
4. Dekorace anděl, kov, výška 40 cm, 979,-
5. Dekorační kožešina, imitace králičí kůže,
různé barvy, 395,-

6. Svíčky, různé druhy

Ceny jsou uvedeny včetně DPH. Chyby a změny jsou vyhrazeny.

ČAS ADVENTU JE TADY

KDY? KDE? KDO?

SVOBODĚ NEPROSPÍVÁ“

inzerce
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V Praze žije, Prahu miluje
a rád o ní vypráví. Navíc novi-
nář David Černý o zajímavé
historii hlavního města také
píše knihy. Ta poslední se
jmenuje Velká tajemství Pra-
hy. Najdete v ní 26 kapitol
a k tomu i vyprávění o tom,
proč pražští pekaři chovali
ježky.

Co tentokrát čtenář ve vaší
nové knize najde?
Jde o pokračování mé série
knih o tajemstvích Prahy.
V knize se věnuji vedutám
z první poloviny 19. století,
kdy byla Praha asi nejkrásněj-
ší, protože se nestaly tři věci,
které podobu Prahy velmi
proměnily. Od 40. let 19. sto-
letí se začaly stavět nábřežní
zdi, což byla asi vůbec největ-
ší vizuální proměna města
v jeho dějinách. Doměsta při-
jela železnice, která v důsled-
ku způsobila zboření hradeb
a rozšíření města o do té
doby periferie Smíchov, Kar-
lín, Libeň, Vinohrady, Žižkov
a podobně. A nakonec prů-
myslová revoluce, která měla
za důsledek výstavbu továren
a bloků činžovních domů pro
zaměstnance nových fabrik.

Je v knize i nějaká perlička,
kterou jste dosud neznal?
Asi nejvíc mě ohromilo, když
jsem narazil na zázračný sva-
továclavský pramen, který vy-
téká v jedné pražské garáži
nedaleko Karlova náměstí
z obyčejného kohoutku. Ga-

rážmistr mi řekl, že si ke ko-
houtku chodí pro vodu i farář
z nedalekého kostela. Ohro-
mila mě i návštěva tajné
chodby v porodnici u Apoliná-
ře, kterou se ubíraly dámy
z vyšších kruhů k utajeným
porodům. V knize najdete ale
i klasická vyprávění. Napří-
klad o loretánské svaté Sta-
rostě. Jde o zřejmě nejpodiv-
nější svatou, kterou znám.
Dívku dal ukřižovat vlastní
otec, protože se nechtěla
vdát za pohanského krále.
Starosta se modlila k Bohu,
aby si neznaboha nemusela
vzít. Bůh její modlitby vysly-
šel a zařídil, že se veselka ne-
konala. Dívce totiž přes noc
narostly vousy, což ženicha
znepokojilo natolik, že ji ješ-
tě před svatbou zapudil.

Mimochodem, jedna
z kapitol vypráví také
o Tonce Šibenici. Kdo to byl?
Tonka Šibenice byla slavná
pražská nevěstka, která pro-
vozovala své řemeslo v ham-
pejzu v Kožné ulici. Pracovala
nejdříve v podniku pro pány
z lepší společnosti. Až jednou
přišel bachař od trestního
shánět do nevěstince holku,
která by šla s vrahem mla-
dých dívek Ferdinandem Pro-
kůpkem. Násilník si jako po-
slední přání před popravou
přál holku. Žádná z nevěstek
z nóbl podniku si ale nechtě-
la jít lehnout s vrahem. Ton-
ce se ho ale nakonec zželelo.
Když se od Prokůpka vrátila,

přestalo se jí říkatModrá Ton-
ka podle barvy očí a dostala
cejch Tonky Šibenice, tedy
té, která strávila noc s několi-
kanásobným vrahem Ferdi-
nandem Prokůpkem. Z nóbl
hampejzumusela pryč. Skon-
čila na ulici, kde už byl život
daleko drsnější.

Kdy vás napadlo začít psát
knížky a co vás na tombaví?
Pocházím ze staré pražské ro-
diny, která provozovala
po staletí pekařství v Petrské
čtvrti. Pod Petrskou zvonicí
jsme měli krám. Spousty
těch příběhů znám z rodiny.
Vyprávěl mi je táta, děda
a různí strýci. A jelikož jsem
byl po většinu života noviná-
řem, tak to stačilo jen zapsat.
Baví mě objevovat nové věci,
souvislosti, kterých je v Praze
nekonečno. Ale úplně nejvíc

mě potěší, když se k mně do-
nese, že mé knížky udělaly
někomu radost. Už se mi
i párkrát stalo, že jsem viděl
čtenáře, jak se s mou knihou
prochází po městě. A to je
promě opravdu největší potě-
šení.

Už nová kniha vyšla?
A co chystáte dál?
Kniha vyšla tento týden a už
jsem ji začal rozesílat. Rád
každému knihu podepíšu
i s věnováním – stačí si na-
psat namůj e-shopMilujuPra-
hu.cz. Teď se chystám psát
další pokračování pražských
tajemství, takže jsem teď za-
hloubán ve starých knihách.
Znovu a znovu žasnu nad taj-
nostmi a krásami města.
Jsem vděčný, že mám to štěs-
tí v Praze žít a vnímat ji kaž-
dý den. MAREK HÝŘ

Nejlepší dárek? Dovolená!

Dárkový poukazDárkový poukazDárkový poukazDárkový poukazDárkový poukazDárkový poukazDárkový poukaz

Nejlepší dárek?  Dovolená!Nejlepší dárek?  Dovolená!
Odleťte do tepla

Arkády Pankrác

Vyberte si na www.invia.cz
nebo navštivte naši pobočku

Westfield Chodov

I. P. Pavlova (Bělehradská 122)

invia.cz/primy-letThajsko

Zanzibar

ThajskoThaj

Madagaskar

MauriciusKeňa MauriciMauricius

Dominikánská rep.

Omán

Přímé lety z Prahy:

Obálka knihy 2x ARCHIV D. Č.David Černý

inzerce

„Chystám se dál psát
o pražských tajemstvích“
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Klisna divokého osla kulana
koutkem oka zvědavě zahlíží
– až se chce napsat, že se ptá,
kde jsou její adoptivní rodiče
a sponzoři. Pravdou však je,
že do Zoo Praha přišla teprve
nedávno a zatím je sama; již
brzy by k ní však měla přibýt
další klisna a na jaro je pláno-
váno jejich spojení s hřeb-
cem.Dojde tak k obnově praž-
ského chovu kulanů, jehož
tradice sahá až do roku 1951.

Naskenujte QR kód a pod-
pořte divokého osla.

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

inzerce

Vlaky údolím
pojedou tišeji
Správa železnic vybrala pro-
jektanta rekonstrukce trati
pod Nuselskýmmostem.
Projekt pro frekventova-
nou spojnici od vinohrad-
ských tunelů pomost na Vý-
toni vypracují společnosti

Sudop Praha a Metropro-
jekt Praha, které podaly nej-
výhodnější nabídku ve výši
103 120 000 korun. Stavba
přinese díky delšímu tříko-
lejnému úseku kapacitnější
trať, výsledkem bude i rych-
lejší a tišší provoz vlaků.
Samotné provedení prací
se předpokládá v letech
2026 až 2028. MET

Výjimečný trest
Kriminalisté zadrželi muže,
který v pátek v Písnici za-
útočil na seniorku. Ta na
vážná zranění zemřela. Re-
cidivista přišel ženě vyčistit
komín. Kriminalisté muži
sdělili obvinění z trestného
činu vražda, hrozí mu až vý-
jimečný trest. iDNES.cz

Návrat
kulanů do Prahy

Tématem výstavy
je „člověk nahý
ve svém osudu“.

Výstava Srdce je chrám v Cí-
sařské konírně Pražského
hradu propojuje tvorbu tří
umělců různého zaměření.
Expozice autorů rozdílných
generací pracuje s reflexí lid-
ského prožívání, zkušenosti
a paměti ve vizuálním umě-
ní. Ústředním tématem je
„člověk nahý ve svém osu-

du“. Ode dneška do 16. břez-
na výstava veřejnosti předsta-
ví grafická, fotografická a so-
chařská díla ze státních i sou-
kromých sbírek.
Nejstarší vystavující uměl-

kyní je grafička Alena Kučero-
vá, která přetavuje banalitu
každodenní existence. Dru-
hým z umělců je mezinárod-
ně uznávaný fotograf Ivan
Pinkava, který se ve své tvor-
bě věnuje citlivému průzku-
mu člověka jako rozporuplné
bytosti pohybující semezi na-
dějí a zmarem. Výběr dovršu-

jí díla mladé sochařky Kateři-
ny Komm. Monumentální
i drobnější práce aktualizují
ženský princip ve vazbě
na emancipační proces, těles-
nost, mateřství, odpovědnost
a víru.
K výstavě Správa Pražské-

ho hradu chystá komentova-
né prohlídky, tematické před-
nášky a na začátku února vy-
stoupí ve Slévárenském dvo-
ře pohybová umělkyně Eliš-
ka Brtnická. Více informací
se nachází na stránkách Praž-
ského hradu. ČTK

KRÁTCE

Srdce je chrám
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Rozmýšlíte, jak s rodinou
strávit sváteční listopadovou
neděli? V Aquapalace Praha
je o zábavu a zážitky vždy po-
staráno. Přijďte 17. listopadu
a kromě toboganů, skluza-
vek, vodních atrakcí či moř-
ského vlnobití si užijete i kon-
cert oblíbené dívčí skupiny
Lollipopz! Od 14 hodin se na-
víc zájemci mohou osobně
s Lollipopz pozdravit a vyfo-
tit na Meet and greet.
Ať je zima, nebo prší,

v Aquapalace Praha nabízí
moře zábavy pod jednou stře-
chou. Užijte si v listopadu tep-
lo jako v létě a průzračnou
vodu. MET

Lollipopz v Aquapalace Praha

Potkejte se s legen-
dou. Moderní tech-
nologie posouvají
hranice tradičního
muzejnictví.

Legendární písničkář Karel
Kryl ožije na výstavě Ahoj ob-
čani! od 17. listopadu 2024
v domě U Zlatého prstenu
v Praze. VýstavuMuzeumPra-
hy připravilo ve spolupráci
s Národním archivem při pří-
ležitosti umělcových důleži-

tých výročí – 80. výročí naro-
zení a 30. výročí úmrtí. Ná-
vštěvníci se mohou těšit ne-
jen na dodnes nezveřejněné
a nevystavené předměty, tex-
ty a fotografie, ale také na ino-
vativní technologii MetaHu-
man, která přivede Krylovu
postavu a hlas k životu
a umožní autentické setkání
s umělcem. Výstava potrvá až
do jara příštího roku.

Kryl ožije
„Výstava Ahoj občani! je pří-
kladem toho, jak chceme
jako moderní městské mu-

zeum vzpomínku na historic-
ky zásadní osobnost propojit
s inovativními technologie-
mi, jako je právě technologie
MetaHuman. Díky ní nabízí-
me návštěvníkům nový způ-
sob interakce s významnou
osobností, což posouvá hrani-
ce tradičního muzejnictví,“
říká ředitel Muzea Prahy Ivo
Macek a dodává: „Zapojením
technologií a nových postu-
pů do přípravy našich expo-
zic a výstav se snažíme prolo-
mit klasický muzejní přístup
a atraktivně přiblížit historii
v kontextu moderní doby.“

Technologie MetaHuman
od Studia Yord je nástroj
na tvorbu hyperrealistic-
kých digitálních postav.
Díky pokročilému 3D mode-
lování, detailním texturám
a realistickému zachycení
pohybu a mimiky postav do-
káže MetaHuman vytvořit
virtuální avatary, kteří vypa-
dají velmi živě a přirozeně.
Tato technologie umožní
nyní i Muzeu Prahy vytvořit
realistickou digitální posta-
vu. Tím, že jsou takto vytvo-
řené postavy realistické
a emotivně působivé, umož-
ní návštěvníkům se lépe vcí-
tit do obsahu výstavy.

Dosudnezveřejněné
„Jsem rád, že Národní archiv
měl možnost spolupracovat
na přípravě výstavy o tak vý-
znamné postavě naší histo-
rie, jakou byl Karel Kryl. Před-
měty, které naše instituce po-
skytla, například kytary, foto-
grafie, zlatou desku či nahráv-
ky písní nebo básní, se tam
dobře hodí,“ zve na expozici
ředitel Národního archivuMi-
lan Vojáček.
Výstavou provází časová

osa, která zachycuje klíčové

momenty Krylova života, ná-
vštěvník si projde poznáním,
jak umělcův život ovlivnily
historické události 20. století
– jako například srpnová oku-
pace v roce 1968 nebo období
normalizace. MET

Výstava bude otevřena pro
veřejnost od 17. listopadu
vždy od úterý do neděle
v domě U Zlatého prstenu
na StarémMěstě.

• Expozice nabízí příležitost
ponořit se do života a tvor-
by Karla Kryla. Muzeum
Prahy na ní představí více
než padesát předmětů
spojených s životními mez-
níky a událostmi, které for-
movaly Krylovu tvorbu.

• Do výstavy jsou zapůjčené
dosud nepublikované ma-
teriály a předměty. Rodi-
na umělce darovala Ná-
rodnímu archivu osobní
pozůstalost Karla Kryla
a poskytla bezplatně li-
cenční práva k jeho dílům.

ODNEDĚLE

Koncert Lollipopz začíná ve 13 hodin v prostoru Vodního světa. 2x AQUAPALACE PRAHA

KDY

KDE

pondělí 18. 11. a úterý 19. 11. 2024 od 10 do 17 h
Národní dům naVinohradech,
(bývalý dům železničářů - 1. mezipatro), Náměstí Míru 820/9,
P-2Vinohrady, metro stanice A

VÝKUP ZLATA, STŘÍBRA,STAROŽITNOSTÍ
a obrazů 17. až 20. stol.

firma H&Š tel.: 776 150 222, 603 505 686

zubní zlato i (nečištěné)
šperky mince a zlomkové

ZLATO:
příbory, tabatěrky
a technické stříbro

sTříbrO:

vé

Š

až 1800 Kčza gr

HOdinky:
náramkové, kapesní
až do roku 19900

h.

Šperky:
granátové
a briliantové šperky

PROMEET AND GREET
SKENUJTE QR KÓD

inzerce

Ahoj občani! pozdraví v muzeu
Karel Kryl jako MetaHuman



BENEFIČNÍ KONCERTpro postižené povodněmi v Jeseníku

Pěvecký sbor Dopravního podniku hl. m. Prahy,
Českobratrská církev evangelická s kostelem sv.Martina ve zdi
vás zvou na

sbormistr - Lukáš Janírek
klavírní doprovod - Soňa Kružíková

Vstupné dobrovolné, výtěžek bude předán osobně
postiženým povodněmi na benefičním koncertě
přímo ve městě Jeseník.

Na programu budou skladby dopravní, populární a lidové.

www.sbordpp.cz

18. listopadu 2024 v 18:30 hodin
Kostel sv. Martina ve zdi (Martinská 8, Praha 1)
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Show doplní Adam
Mišík i výstava
Elišky Podzimkové.

Centrum Černý Most letos
přináší kouzlo Vánoc v podo-
bě zážitku inspirovaného pří-
během Malého prince. Pro-
gram zahájí zítra Lední show,
která návštěvníky přenese
do světa plného fantazie.
Na závěr zítřejší show vystou-
pí zpěvák Adam Mišík, který
vánoční písní podtrhne svá-
teční atmosféru.
KnihaMalý princ, ježminu-

lý rok oslavila své osmdesáté
narozeniny, okouzluje i v sou-
časnosti děti i dospělé svým
laskavým a filozofickým pří-
během. Právě jemu bude pat-
řit i letošní Lední show, která
se uskuteční v 17 hodin
před západním vstupem.
V hlavní roli Malého prince

se představí Matyáš Bělohrad-
ský, dvojnásobný mistr Čes-

ké republiky. Vypravěčem, sa-
motným Antoinem de Saint
Exupérym, se stane umělec
a komik Endru.
Návštěvníci obchodního

centra semohou běhempřed-
vánočního období přenést
do kouzelného světa Malého
prince díky expozici, v níž jej
svými ilustracemi ztvárnila

umělkyně Eliška Podzimko-
vá. Výstava plná fantazie
bude slavnostně zahájena
po Lední show. Expozice
bude následně k vidění každý
den od 9 do 21 hodin.
Děti se během výstavy bu-

dou moci prostřednictvím
kouzelného kukátka dostat
do světa Malého prince a pro-

žít tak magický příběh
na vlastní kůži. Na pohádko-
vé cestě si mohou zkusit řídit
letadlo nebo obdivovat plane-
ty. Výstava potrvá do konce
roku. V rámci ní budou probí-
hat také sobotní dílničky pro
děti, kde si zájemci vyrobí vá-
noční ozdobu, přání nebo svo-
ji vlastní miniplanetku. MET

Zabruslit si lidé mohou
u Centra Černý Most už nyní.

• K dispozici tu je půjčovna
bruslí a občerstvení. Děti
mohou využít také lekce
ledního bruslení s profesio-
nálními trenéry.

• Kluziště bude otevřeno až
do 31. prosince. Po Novém
roce si návštěvníci mohou
znovu zabruslit od 7. ledna
do 25. února.

Zbyly miliony
Z prostředků na obnovu
pařížského chrámu No-
tre-Dame zbývá necelý
měsíc před jeho znovu-
otevřením 140 milionů
eur (přibližně 3,5 miliar-
dy korun). Přebytek fi-
nancí, které pochází jak
od bohatých mecenášů,
tak od nesčetných drob-
ných dárců, poslouží
k budoucím konzervač-
ním pracím na 861 let
staré gotické památce.
V hodinách a dnech ná-
sledujících po požáru
15. dubna 2019 přislíbi-
ly některé z nejbohat-
ších osobností Francie
dohromady téměř jednu
miliardu dolarů (skoro
24 miliard korun). ČTK

VENKOVNÍ KLUZIŠTĚ

Požár Notre-Dame PROFIMEDIA

Mladí klavíristé budou opět soutěžit v Ústí nad Labem
57. ročník mezinárodní klavírní sou-
těže Virtuosi per musica di pianofor-
te proběhne 27. - 29. listopadu 2024,
jako již tradičně v Severočeském di-
vadle v Ústí nad Labem. Pořádající
ZUŠ Evy Randové v Ústí nad Labem
v tomto roce přivítá více než šedesát
soutěžících do 16 let věku z desítky
zemí světa.

Soutěžní setkání mladých klavíristů opět
zahájí slavnostní koncert orchestru Seve-
ročeského divadla a loňského absolutní-
ho vítěze Virtuosi per musica di piano-
forte. Tentokrát tu čest tedy má teprve
desetiletý Guyen Battulga z Mongolska,
který se na své vystoupení již těší: „Jsem
opravdu nadšený z možnosti zahrát si Mo-
zartův Koncert pro klavír a orchestr č. 12
A dur společně s orchestrem Severočeského
divadla. Bude to moje první vystoupení se
zahraničním orchestrem. Zároveň jsem
trošku nervózní, protože budu poprvé také
hrát koncert od Mozarta, což vyžaduje
hodně techniky a značné schopnosti.“
Vstupenky na zahajovací koncert, který
se koná 27. listopadu 2024 od 18:00 v Se-
veročeském divadle v Ústí nad Labem,
jsou k rezervaci na www.operabalet.cz.
V následujících dnech proběhnou první
i druhá kola soutěže, přičemž I. katego-
rie – pro děti do 9 let – je pouze jedno-
kolová. Mladí klavíristé mají předepsaný
soutěžní repertoár i minutáž. Slavnostní
vyhlášení výsledků, předání zvláštních
cen a koncert vítězů proběhnou v Seve-

ročeském divadle v pátek 29. listopadu
2024 v 19 hodin.
Ředitel soutěže Marek Korbélyi se svým
týmem stále udržuje vysokou kvalitu
soutěže: „Jsem potěšený, že mezinárod-
ní porotě opět předsedá významný český
klavírista Martin Kasík. Kromě toho je Vir-
tuosi per musica di pianoforte nově členem
mezinárodní organizace European Union
of Music Competitions for Youth. Věřím, že
nejen díky tomu budou soutěžící a jejich
doprovod v Ústí nad Labem spokojení, tak
jako každý rok.“

Virtuosi per musica di pianoforte probí-
há pod záštitou primátora Statutárního
města Ústí nad Labem Petra Nedvědic-
kého a pod záštitou hejtmana Ústeckého
kraje. Pravidelně ji také podporují velvy-
slanci mnoha států působící v České re-
publice.
Veškeré informace o mezinárodní klavírní
soutěži Virtuosi per musica di pianoforte
naleznete na www.virtuosi-ipc.com.

Letos se uskuteční 57. ročník klavírní soutěže.

Plakát k letošnímu ročníku

inzerce

Blíží se Vánoce. Malý
princ letos obuje brusle

KRÁTCE
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Nemám peníze, ale
mohu si půjčit. Lidé
řeší vánoční dárky
nejrůznějšími způso-
by. Chtějí udělat blíz-
kým radost. Měli by
ale znát úskalí.

Stále častěji mohou spotřebi-
telé narazit na rozličné nabíd-
ky odložených plateb, rozlo-
žených plateb či nákupů
na splátky. Některé na spotře-
bitele vyskočí při výběru zbo-
ží na stránkách prodejce, jiné
zase přímo v internetovém
bankovnictví. Že se jedná
o formu spotřebitelského
úvěru, nemusí být každému
spotřebiteli zcela jasné.

Spotřebitelský úvěrmívá
mnoho tváří
Když mluvíme o úvěru či
půjčce, je tím nejčastěji myš-
len úvěr poskytovaný ban-
kou, který je posléze pravidel-
ně splácen, a dlužník je navíc
povinen platit úroky. Pokud
je takový úvěr nabízen podni-
katelem vůči spotřebiteli,
označuje se jako spotřebitel-
ský úvěr. Dle zákona však po-
jem spotřebitelského úvěru
zahrnuje nejen úvěr samot-
ný, ale i peněžitou zápůjčku,
kreditní kartu, kontokorent,
odloženou platbu a jiné ob-
dobné finanční služby.
Zákonná úprava spotřebi-

telského úvěru se proto uplat-
ní i na odložené platby, rozlo-
žené platby či nákupy
na splátky. Jejich obsahem je
totiž úvěr ve výši kupní ceny
zboží či hodnoty nákupu, kte-
rou si spotřebitel bere od pro-
dávajícího či banky. Spotřebi-

tel má povinnost úvěr splácet
ve sjednaných splátkách a za-
platit úroky, pokud byly sjed-
nány.

Když nemáte na splátky,
přicházejí sankce
Stejně jako u klasického úvě-
ru spotřebiteli hrozí sankce,
jestliže včas nezaplatí splát-
ky. „Tymohoumít pro spotře-
bitele vážné následky, zejmé-
na pokud se ocitl ve špatné fi-
nanční situaci,“ varuje Eduar-

da Hekšová, ředitelka spotře-
bitelské organizace dTest,
a pokračuje: „Ve chvíli, kdy
spotřebitel nedisponuje do-
statkem peněz ani na úhradu
splátky, mu může vzniknout
povinnost zaplatit navíc ještě
smluvní pokutu, úroky z pro-
dlení či náklady na výzvu
k zaplacení.“
Někdymůže dojít také k ze-

splatnění dluhu, v takovém
případě je po spotřebiteli po-
žadováno, aby namísto jed-

notlivých splátek splatil celý
dluh ihned.

Pozor na podezřeléweby
Zpozornět by spotřebitelé
měli u stránek, které vypada-
jí velice výhodně a slibují
snadné odložení či rozložení
plateb bez úroků. Jako vý-
stražné znamení mohou po-
sloužit nekoherentní věty či
hrubky v textu, které jsou
způsobeny strojovým překla-
dem. „U takových společnos-

tí je riziko, že samotná služ-
ba nebude důvěryhodná ane-
bo že jejich poskytování slu-
žeb či zákaznická podpora
pro Českou republiku nebu-
dou úplně spolehlivé,“ vysvět-
luje Hekšová z dTestu.
Ačkoli na první pohled vy-

padají takové nabídky výhod-
ně, tak v případě, že se s plat-
bou zpozdíte, vám může být
kromě zákonných úroků
z prodlení naúčtována také
tučná smluvní pokuta a další
poplatky.

Sněhová koule dluhů
Dluhy se mohou na sebe na-
balovat jako sněhová koule
a spotřebiteli hrozí, že skončí
v dluhové pasti. Dostat se z ta-
kové situace může být postu-
pem času těžší a těžší, což pla-
tí zejména pro případy, kdy
si spotřebitel vezme úvěr pou-
ze na splacení jiného dluhu.
Riskuje totiž, že nebude scho-
pen splatit ani nový úvěr,
opět dostane sankce za ne-
splacení a dluhy budou přetr-
vávat.
„A čím je vyšší zadluženost

spotřebitele a horší jeho
schopnost dluhy splácet, tím
dražší a nevýhodnější pro něj
bude brát si nové úvěry,“ uza-
vírá Eduarda Hekšová.

Vliv úvěrů do budoucnosti
Zároveň se poskytování

úvěrů, a tedy i rozložených či
odložených plateb, zapisuje
do bankovního či nebankov-
ního registru, což může mít
vliv na poskytnutí a podmín-
ky dalších úvěrů. Navíc po-
kud nebudete schopni splá-
cet své závazky včas, můžete
si vysloužit i záznam v regist-
ru dlužníků, což vám může
uškodit při žádosti o úvěr či
hypotéku. MET

inzerce

Peníze, které zaplatíte později,
se mohou hodně prodražit.

Dárky je lépe vyřešit bez dluhů,
nejen na Vánoce. 2x MAFRA

Odložené platby jsou lákavé, ale
mohou také představovat riziko
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Bývá pravidlem, že
kdo se dostane
k moci, bývá jí opo-
jen, ztrácí cit a je
ochoten učinit vše
pro to, aby se udržel
v sedle. Dopouští se
i toho, na co by bez
onoho opojení zřej-
mě ani nepomyslel.
Jenže pokud omoc
definitivně přijde, je
z něj hromádka
neštěstí.

Karl Hermann Frank
(1898–1946) se narodil do kar-
lovarské nacionalistické rodi-
ny, od dětství neviděl na pra-
vé oko, a když roku 1916 při-
šel s maturitním vysvědče-
ním v kapse do Prahy, nastou-
pil na německou část Univer-
zity Karlovy. Po dvou letech
však studium vzdal a své vzdě-
lávání ukončil roku 1918 jed-
noročním kurzem na obchod-
ní akademii. Tehdy mu lékaři
vyjmuli jeho nevidomé oko
a nahradili je skleněným. Kvů-
li tomuto handicapu nemohl
sloužit v armádě, zkusil proto
vést vlastní firmu, ale ne-
uspěl, takže se rozhodl vstou-
pit do politiky. Mezi vysoký-
mi nacistickými funkcionáři
však měl mnoho nepřátel,
protože byl drsný, až hulvát-
ský, odměřený a kultivova-
nost mu byla cizí. Protože
však byl zároveň pracovitý
a spolehlivý, jmenoval ho Hit-
ler 17. března 1939 státním ta-
jemníkempři říšskémprotek-
torovi a 28. dubna 1939 ho
Himmler ocenil funkcí vyšší-
ho velitele SS a policie protek-
torátu Čechy a Morava.

S bičíkem v ruce
Frank se v Praze poprvé před-
vedl v sobotu 28. října 1939,
kdy si Češi od rána připomína-
li své osvobození od habsbur-
ské nadvlády. Navečer se čes-
ká policie z obavy před repre-
semi snažila vytlačit demon-
stranty z Václavského náměs-
tí, ale Frank přivolal německé
policejní ozbrojené jednotky,
jejichž příslušníci začali stří-
let. On stál na schodech Ná-
rodního muzea s bičíkem
v ruce a celou protiakci řídil.
A byl to právě Frank, kdo

po Heydrichově pohřbu
9. června 1942 oznámil z Ber-
lína do Prahy, že Lidice a Ležá-
ky budou vypáleny a srovná-
ny se zemí, muži zastřeleni,
ženy odeslány do koncentrač-

ních táborů a vhodné děti bu-
dou převychovány. Podle Vo-
jenského historického ústa-
vu přijel asi v 7 hodin ráno
10. června do Lidic ve své čer-
né limuzíně, aby průběh kru-
tého a neopodstatněnéhoma-
sakru zkontroloval.
Dne 20. srpna 1943 se

K. H. Frank stal státnímminis-
trempro Čechy aMoravu. Ne-
byl to projevHitlerových sym-
patií, ale protože mu již zača-
lo téct do bot, vybral si pro
tuto funkci skutečně pracovi-
tého a spolehlivého souputní-
ka, který zvládl i takové nelid-
ské akce jako vypálení Lidic.

„Hrdina“ s kilogramy dobrot
Po vypuknutí Pražského po-
vstání Frank zprvu hrozil, že
Prahu utopí v krvi, ale již
8. května 1945 pochopil, že
Německo definitivně prohrá-
lo. Podle spisovatele Emila
Hrušky se v noci z 8. na
9. května vydala z Bubenče
kolona vozů německých vojá-
ků a civilistů přes Bílou horu
směremna Plzeň a do americ-
ké zóny, aby nepadli do ru-
kou Sovětů. Využili dohody
povstalecké České národní
rady s velitelstvím němec-
kých vojsk o volném průjez-
du německých jednotek.

Součástí kolony byly čtyři
vozy, které se držely pospolu.
V prvním z nich jeli příslušní-
ci SS coby ochranka a ve dru-
hém, zeleném opancéřova-
ném mercedesu seděl v uni-
formě Frank. V přívěsu měl
naložené cigarety, několik ki-
logramů čokolády, asi pět ki-
logramů kávy, nějaké obleče-
ní a dvě tabulky s registrační-
mi čísly, které měly ztížit
identifikaci. Osazenstvo třetí-
ho vozu tvořila jeho druhá
manželka Karola zvaná Lola,
její a Frankovy tři děti s chů-
vou a ve čtvrtém jela opět
ochranka.

Během jízdy si náš „hrdi-
na“ částečně ovázal obličej,
ale už v Berouně ho začali
lidé poznávat, takže
po 10. hodině rokycanští čet-
níci věděli, že v koloně jede
Frank, kterého měli dle roz-
kazu zadržet. Jistý český stráž-
ník ho zahlédl a hlásil to ne-
daleko hlídkujícímu americ-
kému důstojníkovi, který na-
štěstí uměl slovensky(!) a oka-
mžitě nasedl do džípu. Frank
právě vyjížděl z Rokycan, ale
umostu přes potok hlídkoval
český četník Josef Ranc, který
ho zastavil. Jeden z esesmanů
se Franka zeptal, zda mají za-
čít střílet, ale ten to odmítl.
Byl totiž přesvědčen, že se
stal politickým zajatcem
Američanů. K výslechu si pro-
to oblékl uniformu generála
SS, ale čekala ho studená spr-
cha, neboť k jeho uším doleh-
la tato slova: „Ne! Jste obvi-
něn ze sprostých zločinů. Byl
jste na návrh československé
vlády dán na listinu váleč-
ných zločinců.“ Jako hlavní
důvod byla označena jeho
účast na akci Lidice, na niž
osobně odhlížel – ačkoli ně-
mečtí vyšetřovatelé tehdy již
bezpečně věděli, že obec ne-
měla s atentátem na Heydri-
cha nic společného.

Do Prahy přiletěl Frank
7. srpna 1945, po vystoupení
z letadla byl jménem zákona
zatčen a eskortním vozem
převezen do Pankrácké vězni-
ce. Zde pobýval do konce živo-
ta v samovazbě v přízemní
cele A I 20, výrazně zhubl
(takže dostával ke stravě pří-
davky) a střídaly se u něj sta-
vy sebevědomí i pláče hlavně
nad fotografiemi jeho dětí.

Neobvyklá šibenice
Rozsudek nad Frankem byl
vynesen 21. května 1946, byl
shledán vinným a po přečte-
ní osmi bodů zdůvodnění ná-
sledovala slova: „Odsuzuje se
k trestu smrti.“ Soud rozho-
dl, že ortel bude vykonán ve-
řejně, neboť si to zvrhlá pova-
ha pachatele zasluhuje za „su-
rový způsob, jímž byly zloči-
ny spáchány“.
Poprava se odehrála

22. května 1946 na třetím
dvoře pankrácké věznice,
kde stála asi tři metry vysoká
hrubě otesaná fošna s hákem
v horní části. V jednom koutě
dvora seděli členové lidového
soudu, mezi nimiž bylo
i sedm lidických žen, jež pře-
žily. Vydalo se 5800 vstupe-
nek, ale protože podle někte-
rých pramenů na dvoře ještě
zbylo místo, vpustila vězeň-
ská stráž dalších 500 lidí, tak-
že popravu sledovalo
6300 osob.
Exekuci vedl kat František

Nenáhlo (1914–1961). Frank,

Nechvalně proslulý esesman Karl Hermann Frank 2x PROFIMEDIA

KRUTÝ NACISTA K. H. FRAN
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postavený zády k oné fošně,
byl se svázanýma nohama vy-
tažen zezadu do výšky a po-
dle soudobých historiků byl
udušen podobně jako doktor-
ka Milada Horáková; umíral
prý „pouze“ devět minut, ne-
boť podle některých prame-
nů bylo v jeho případě použi-
to tenké lano, které dušení
urychlilo. Smrt konstatoval
přítomný lékař pomocí fo-
nendoskopu a po pětačtyřice-
ti minutách – podle deníku
Svobodné slovo z té doby –
uchopil bezduché tělo mistr
kat. Ostatky byly pohřbeny
na Ďáblickémhřbitově do ne-
označeného hrobu.
Mezi diváky této truchlivé

podívané byl i Egon Erwin
Kisch, který svoji reportáž za-
končil slovy: „Nahoře visí člo-
věk, který, byl-li jím kdy, jím
už není.“
Informace pro dnešní historic-

kou stránku deníku Metro čerpa-
la novinářka a spisovatelka Sta-
nislava Jarolímková zčásti z kapi-
toly 61 svého II. dílu Pražských
okének, zčásti z 31. kapitoly svých
Střípků české historie a ze svého
archivu. STANISLAVA JAROLÍMKOVÁ

První zajímavost je o tom, že
kat František Nenáhlo později
čelil vyšetřování pro podezře-
ní, že údajně se ziskem prodal
provaz, který na Franka po-
užil. Úspěšně se však hájil tím,
že provaz i rukavice použité
při popravě koupil za vlastní
peníze, takže šlo o jeho maje-
tek, s nímž měl právo volně
nakládat.

• Perlička druhá připomíná,
že Frank se 17. února 1940
rozvedl se svou pohlednou
první manželkou AnnouMül-
lerovou, s níž měl dvě děti,
protože práce pro něj byla
důležitější než rodina. Přesto
se 14. dubna 1940 oženil
na Staroměstské radnici
podruhé. Vzal si o 15 let
mladší Karolu, budoucí
lékařku interní kliniky Vše-
obecné nemocnice, kterou
uvedl do své bubenečské
vily v nynější ulici Nad Zátor-
kou 11 a měl s ní dvě dcery
a syna.

• Třetí perlička se týká akce
Kinderlandverschickung, kte-
rou Frank organizoval na
území relativně bezpečného
protektorátu. Šlo o pobyty
německých dětí z měst nejví-
ce ohrožených bombardová-
ním. Školáci si tu měli od pře-
lomu roku 1940/1941 do
12. dubna 1945 užívat odpo-
činkové pobyty. JAS

JIŘÍ FILÍPEK

Král Šumavy na stříbrném plátně
Před pěti lety, 15. listopadu 2019, zemřel v Chicagu nepolapitelný démon
šumavských lesů, převaděč Josef Hasil přezdívaný Král Šumavy. Filmoví
tvůrci mu vzdávají hold celovečerním dokumentem, natáčení s ním stihli
v Americe těsně před jeho smrtí. Koprodukční snímek o skromnémmuži,
který by se letos dožil 100 let a jenž do české historie vstoupil jako hrdina,
ač se za něj sám nepovažoval, režíroval oceňovaný Ir Kris Kelly, držitel cen
BAFTA nebo Emmy. Toho pro spolupráci na filmu oslovil producent Vrati-
slav Šlajer. Strhující a skutečný příběh Josefa Hasila vstupuje do kin 28. listo-
padu pod názvem Králové Šumavy. MET

K. H. Frank před popravou na dvoře pankrácké věznice

TŘI PERLIČKY K TÉMATU

2x
AR

TC
AM

K UMĚL TAKÉ PLAKAT

www.albatrosmedia.cz

PRŮVODCE MODERNÍM ŠKOLSTVÍM
pro studenty, rodiče a dobré učitele

Jak se pozná dobrý učitel? Jsou domácí úkoly povinné?
Za co nikdy nesmí student dostat pětku? A jak do
vzdělávacího procesu zapadají rodiče? V těchto a dalších
otázkách vám teď udělají jasno oblíbení vzdělávací
influenceři. Štěpánka Cimlová alias Štěkánka a Robert
Čapek alias Líný učitel si posvítí na toxické jevy českého
školství a ukážou vám cestu vedoucí k jejich nápravě.

inzerce
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Fotografie Pavla Šte-
chy zachycují každo-
denní život normali-
začního Žižkova.

Rázovité ulice s čilými soused-
skými kontakty, které zurčí
v prostředí strmých, v zimě
téměř nesjízdných kopců.
Právě takovou vzpomínku vy-
volává nová virtuální výstava
Předvečer asanace: Žižkov
70. let.
Fotografie pražského Žiž-

kova pořídil Pavel Štecha
v roce 1971 jako čerstvý absol-
vent FAMU. Vznikly na objed-
návku architektonického ate-
liéru SIAL, který pracoval
na jedné z variant asanační-
ho projektu dělnické čtvrti
těsně přiléhající k pražské-
mu centru.

Humor v otřesných poměrech
Původněměl Štecha ve spolu-
práci s architekty a sociology
zdokumentovat technický
stav budov a sociální poměry
jejich obyvatel. Zadání však
překročil a pojal fotografický

projekt i jako uměleckou re-
flexi zanikající části Prahy
a její specifické komunity,
která se měla brzy rozptýlit
po pražských panelových síd-
lištích.
„Na rozsáhlém souboru fo-

tografií Pavla Štechy je snad
nejzajímavější, jakým způso-
bem zachycuje každoden-
nost života na Žižkově před
více než 50 lety. Nezastírá ni-
jak otřesný stav čtvrti i bytů,
ale zároveň neukazuje žižkov-
ské obyvatele jako oběti. Na-
opak, lidé z jeho fotografií se
na žižkovskou realitu kreativ-
ně adaptují, a to s humorem
a často i hrdostí,“ říká o sou-
boru fotografií kurátor výsta-
vy Petr Roubal z Ústavu
pro soudobé dějiny Akade-
mie věd ČR.

Rozvěšené prádlo, krucifixy
a sklepní kóje
Na fotkách je možné vidět
děti hrající si místo na hřišti
přímo na ulici, staré lidi potý-
kající se s nároky složitého
a zanedbanéhoměstského te-
rénu nebo stísněné místnosti
s rozvěšeným prádlem pra-
ným bez automatických pra-

ček a s kamny, do nichž je po-
třeba denně nosit uhlí
ze sklepních kójí.
Zachycují ale také svépo-

mocně a nejspíš bez úřední-
ho povolení zmodernizované
byty vyzdobené domácím
uměním nebo snahu zacho-
vat zbytky dřívějšího vesnic-
kého života ručně vyřezáva-
ných dřevěných postelí,
nad nimiž visí krucifixy či ob-
rázky světců.

Záchrana v roce 1989
Přestavbová studie SIAL,
pro niž fotografie vznikly, se
nakonec nedočkala realizace.
Záchrana Žižkova, kterou de-
finitivně stvrdily události
roku 1989, byla výsledkem
pozvolné změny v pohledu
na roli amožnosti městského
plánování. Fotografie Pavla
Štechy, které původně měly
být součástí asanačních plá-
nů, se tak staly jedním z prv-
ních podnětů k docenění ge-
nia loci Žižkova.
Virtuální výstavu navštíví-

te na webových stránkách
Ústavu pro soudobé dějiny
AV ČR. HAL

Fotografie, jež vznikly v roce 1971, Žižkov nijak nepřikrášlují ani neromantizují. 3x PAVEL ŠTECHA

Druhá světová válka skončila teprve před 26 lety. Děti si mají kde hrát, byť je to na chodníku.

Před velkým bouráním

inzerce



eď už vím, protože jsem o této nemo-
ci hodně přečetla, že téměř 65 pro-
cent lidí je nakaženo mírnou formou
mykózy a ani o tom neví. A následky,

věřte mi, jsou děsivé! Vmém případě to začalo:
začaly mě svědit chodidla,
kůže se mi na nich začala loupat,
objevil se nepříjemný zápach,
nehet na palci u nohy mi začal žloutnout.

Pokud jste u sebe zaznamenali podobné pří-
znaky, jednejte co nejdříve!

MYKÓZAJIŽZAÚTOČILA!
Mazala jsem si chodidla nějakou lékárenskou
mastí na mykózu. Myslíte, že to pomohlo? Vů-
bec ne! Nakonec mi musel lékař odstranit celý
nehet. Bylo to hrozné, nepřála bych to ani své-
mu nejhoršímu nepříteli…

Nehet už téměř stihl dorůst, když mykóza zaú-
točila s dvojnásobnou silou! Teď už všechny neh-
ty vypadaly tak odporně, že jsem se na ně ne-
mohla ani podívat. A k tomu ten zápach... Lidé
si stoupali dál ode mně. Žádné prášky ani mas-
tičky nepomáhaly. Lékaři krčili rameny. Nabídli
mi, že mi všechny nehty odstraní. Teď už vím: v
lékárnách nebo drogeriích…

NENAJDETEPRODUKT,
KTERÝBYVYMÝTILMYKÓZU

Mohou trochu zmírnit příznaky, nebo mohou
mykózu na nějakou dobu uvést do stavu „spán-
ku“, ale ona se vrátí. Protože jsem to ještě nevě-
děla, vyhledala jsem lékaře, který mi předepsal
antihistaminika. Chytla jsem se toho jako posled-
ní možnosti a málem jsem přišla o zdra-
ví nebo o život! Ukázalo se, že jsem na
ně alergická, což se prý stává často, jen
o tom lidé nevědí. Skončila jsem v
mocnici s těžkou otravou!

Naštěstí mě zachránily včas, i
když smykózouopět nepomoh-
li a bylomi čím dál hůř. Dočet-
jsem se, že mykóza, která
vládne v těle, není jen ošklivě

vypadající kůže nebo nehty. Tyto plísně napadají i
vnitřní orgány. Organismus plný plísně je oslabe-
ný organismus! Stále jsem byla letargická, chybě-
la mi energie a měla jsem nepřetržité nachlazení.

Jedná se o běžný problém. Když jsem ležela v
nemocnici, zjistila jsem, že nejsem výjimkou. Vi-
děla jsem mnoho lidí s rukama a nohama naka-
ženýma mykózou! Lidé se o tom stydí mluvit. Při-
tom i sebemenší svědění chodidel…

JEUŽPOPLACH!
MYKÓZAZAÚTOČILA!

Vaše boty, ponožky jsou inkubátorem pro množe-
ní infekce! Mykóza je již uvnitř Vás a čeká na pří-
ležitost k útoku. A udělá to, když to nejméně če-
káte. Rychle a snadno nakazí i vaše blízké. Naka-
zila jsem svého manžela a syna.

Když jsem si uvědomila svou tragickou situa-
ci, začala jsem na internetu hledat, jak se mykó-
za léčí v civilizovaném světě. S překladem an-
glických lékařských článků mi pomohl můj syn.
Ukázalo se, že na Západě se proti mykóze pou-
žívá pouze
DERMOSEPTICKÝPŘÍPRAVEKSNEJVYŠŠÍ

DOSTUPNOU
KONCENTRACÍKYSELINYKADELOVÉ

Tento americký přípravek je považován za jedi-
ný, který funguje, ale do Česka se prakticky ne-
dováží. Proč ho česká lékárenská péče nechce v
našich lékárnách? Nevím a nerozumím tomu…

Můžete si přečíst výsledky studií z mnoha
laboratoří v Evropě a USA. Dermoseptický pří-
pravek s nejvyšší dostupnou koncentrací kyse-
liny kadelové:

ZJISTĚTEPRAVDU

OMYKÓZEOMYKÓZE
SKRYTÁHROZBA!

„T

dokudmáte všechny nehty
NASVÉMMÍSTĚ!

ATODO14DNŮ!
Žádná z přírodních složek přípravku nemá ve-
dlejší účinky, takže mi nehrozila další otrava
a pobyt v nemocnici. Podařilo se mi objed-
nat tento dermoseptický přípravek. Díky Bohu
jsem našla jeho oficiálního dodavatele v Čes-
ku a za dva dny už jsemměla balíček v rukou.

Produkt jsem užívala 2 týdny. Již po prv-
ním použití mě přestaly svědit nohy. Myko-
tické změny mi doslova zmizely před očima!
Stejné to bylo i u mého manžela a syna, pro-
tože jsme produkt používali všichni společně.

Nevím, jak dlouho bychom já amoje rodina
museli trpět, kdybychom tento přípravek nenašli
včas. Po dvou týdnech jsme na mykózu všichni
zapomněli. Už se nevrátila! Mám opět krásné
chodila. Opět mi narostly zdravé nehty. Člověk
konečněmůžete volně choditmezi ostatními lid-
mi bez obav, že něco uvidí nebo ucítí.

Proto se obracím na všechny, kteří prochá-
zejí stejnou hrůzou jako já nebo u sebe právě
zaznamenali první příznaky mykózy:

Existuje způsob, jak porazit mykózu - ame-
rický dermoseptický přípravek. Tento přípra-
vek jsem dostala zdarma, můžete ho dostat
i Vy! Přeji vám hodně štěstí v boji proti zá-
keřné mykóze.

✚ okamžitě zmírňuje svědění a bolest,
✚ bojuje proti nepříjemnému zápachu,
✚ působí tak, že zmizí skvrny a olupování,
✚ a účinně ničí všechny plísně, které

hodují ve Vašem těle!

„Dobrý den. Jmenuji se Ludmila Tučková
a byla jsem obětí mykózy kůže a nehtů.

Není příjemné o takových věcech mluvit!
Chci však, aby se co nejvíce lidí vyhnulo

tomu, čím jsem si prošla já!“

Ludmila
NEPLÝTVEJTE ČASEMAPENĚZINEPLÝTVEJTE ČASEMAPENĚZI!

ne-

ZDARMA
do 18.11!

Český dodavatel nabízí v rámci promo akce dermoseptický přípravek
zcela ZDARMA až do 18.11.2024! Akce pouze pro 60 lidí.

Chcete-li si rezervovat bezplatné balení přípravku na vaší adresu,
kontaktujte specialistu na telefonním čísle:

Po-pá 8:00-20:00, so-ne 9:00-18:00, (běžný místní hovor). Rozhoduje pořadí přihlášek.

296 330 834

PŘED PO
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Saská metropole se
stala mekkou piva,
které vábí mírně sla-
nou chutí.

Pivní styl gose se v Česku ob-
jevil poměrně nedávno, jen
před několik lety. I tak si sti-
hl v řadách pivařů získat své
příznivce. Přitom stačilo
málo a toto pivomohlo úplně
zmizet. Vzkřísili ho v saském
Lipsku.

Zasloužil se o to Lothar
Goldhahn, který je hostům
podával v pivnici Gosenschen-
ke Ohne Bedenken od roku
1986. Ostatně název lze přelo-
žit jako „bez obav“. Údajně
vznikl tak, že nedůvěřiví hos-
té hleděli na kalnější nápoj
a úplně nevěděli, co si o tom
mají myslet. Hospodský jim
na to odvětil: „Bez obav.“
Hospoda funguje dodnes,

a pokud se zájemce vydá ten-
to pivní styl do Lipska pro-
zkoumat, může začít rovnou
tam (viz mapa). Stačí na hlav-
nímnádraží sednout na tram-
vaj a ta ho doveze skoro až
k pivnici. Tady milovník gose
zaplesá. Na nápojovém lístku
najde hned několik druhů.
Co to ale vlastně gose je?

V německých zemích se vaři-
lo už v dávném středověku.
Jedná se o svrchně kvašené
pivo, přičemž slad obsahuje
nejméně z poloviny pšenici.
Jeho charakteristickou chuť
mu pak dodává přidaná ku-
chyňská sůl a koriandr.
V Lipsku je samozřejmě

více podniků, kde lze na gose
narazit. Pokud tedy „badatel“
vyrazí z Ohne Bedenken,
může zamířit přes rozlehlý
park Rosental. Kousek za par-
kem se v honosné vilové čtvr-
ti nachází příjemná pivovar-
ská hospůdka Cliff’s
Brauwerk. Návštěvník ale
musí počítat s tím, že tu je

pivo o něco dražší. Místo běž-
ných pěti eur tady za ně vydá
asi sedm.
Z této pivnice se už lze při-

bližovat k historickému cen-
tru více než půlmilionové
saské metropole. Výborné
gose přitom čepují přímo
v budově Nové radnice
(Neues Rathaus). Restaurace
se jmenuje Rathskeller. Jestli-
že ale návštěvník jde jen za
pivním zážitkem, obsluha ho
posadí k baru. Tam všakmíst-
ní gose také skvěle chutná.
Od radnice se lze vydat

dále na jih, než pivní poutník
narazí na další příjemné mís-
to, kde čepují gose – Beye-
rischer Bahnhof. Z bývalého
nádraží je nyní příjemná re-
staurace s prostornou zahrád-
kou. Kromě piva tu mají
i chutné jídlo.
O kousek dál je pak sympa-

tický lokál pivovaru Synde
Bräu. Tady gose nemají, ale je
dobré ochutnat i něco jiného.
Ostatně Lipsko je, i kvůli
věhlasné univerzitě, živé
a mladé město, kde je stále
možné něco ochutnávat
a na co se dívat. VILÉM JANOUŠ

Pivní styl gose vznikl
v Německu. Jeho mek-
kou se později stala sas-
ká metropole Lipsko.

• Do Lipska je možné
cestovat autem nebo
vlakem. Kvůli charakte-
ru cesty je zřejmě lep-
ší zvolit vlak. Jízdné
přijde na zhruba
tisíc korun.

• Nic by se nemělo uspě-
chat. V Lipsku je kro-
mě piva mnoho dal-
ších zajímavých míst.
Proto není od věci si
zajistit ubytování. To
lze na víkend pořídit
asi od tří tisíc korun
za dvě noci pro dva.

• Ač by se to mohlo
zdát, gose v Lipsku ne-
vzniklo. Pochází z Go-
slaru v Dolním Sasku,
tedy města, které mu
také dalo jméno. Nej-
starší zmínka o tomto
pivu pochází z roku
1332.

• Tento pivní styl se do
Lipska poprvé dostal
v roce 1738.

• Po druhé světové vál-
ce výroba gose po-
stupně upadala
a v roce 1966 nakonec
úplně ustala. VIA Pivo gose v podstatě zachránili v pivnici Ohne Bedenken. Různé

druhy tohoto piva v něm čepují dodnes. 3x METRO

V honosné čtvrti Waldstrassenviertel se v jedné z ulic nachází malý výčep řemeslného pivovaru Cliff’s
Brauwerk. Kromě gose bylo na čepu i několik dalších pivních stylů.

Jak už název napovídá, restaurace Ratskeller se nachází přímo v pro-
storách Nové radnice v Lipsku. Čepovali asi nejlepší gose.

Biergarten
Gosenschenke

Cliff‘s
Brauwerk

Synde
Bräu

Ratskeller
der Stadt

Bayerischer
Bahnhof

Hlavní
nádraží

CESTA ZA PIVEM

Pivo gose málem zmizelo.
Vzkřísili ho v Lipsku
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Čestr a přeštík.
Dva kamarádi
do deště, kteří
se sešli na kurzu
pro milovníky masa.
Přidejte se také.

Tady se vaří, ochutnává, expe-
rimentuje, objevuje i vzdělá-
vá. Navštívili jsme gastrono-
mickou mekku pražské
gastroscény: vyúkovou míst-
nost Um na Národní třídě.
Toto centrum si dalo za cíl po-
zvednout českou kuchyni
v kontextu středoevropské
gastronomie. Takže deníkMe-
tro u toho nesmí chybět.
Jeden z kurzů, které tu pro

profíky i veřejnost pořádají,
se jmenuje Čestr a přeštík. Je
to oslava dvou starých čes-
kých plemen – českého stra-
katého skotu a přeštického

černostrakatého prasete.
Vede ho Fanda Kšána, který
u milovníků masa spouští
Pavlovův reflex, jen když se
představí. Je to jeden z nej-
známějších řezníků a uzená-
řů v Česku.
„Miluju maso z těchto ple-

men. Ukážu vám, jak se liší
od konvenčních plemen,
jaká jsou jeho specifika v chu-
ti a vzhledu. Věděli jste napří-
klad, že přeštík byl kdysi za-
tracován pro vysoký podíl
tuku? No a právě tuk je po-
klad, který na pánvi i v peká-
či udělá s masem divy,“ říká
na úvod kurzu řeznický mis-
tr, který kdysi s otcem vedl
řeznictví Kšána a syn v praž-
ském Břevnově.
A tak jsme se od toho nejpo-

volanějšího dozvěděli, kte-
rou partii z těchto ušlechti-
lých plemen jde použít na ta-
tarák nebo carpaccio, které
maso se zase hodí na steaky
a dlouhé pečení. A pronikli

jsme i do tajů mokrého a su-
chého zrání, díky nimž jsou
steakové partie křehčí a chu-
ťově výraznější.
Gastronomická skupina

Ambiente ulovila Kšánu
mladšího už v roce 2012 a prý
právě jemu vděčí za zpopula-
rizování přeštíka, sádla a tra-

dičně vyráběných špekáčků,
párků a dalších uzenin. Fran-
tiškův jedinečný přístup
k hostům, jeho výřečnost,
nadšení pro věc a energie,
kterou vkládá do zpracování,
výroby i osvěty, ho opravdu
předchází.
Poslouchat rady o tom, jak

vybrat dobré maso, je zábav-
né. Stačí prý i pohled na vrata
provozovny. „Když přijdu
do řeznictví, sleduju i detaily,
třeba zda mají čisté dveře
nebo hezkou výlohu. Také je
promě důležité, aby se namě
řezník podíval, pozdravil
a měl zájem něco mi nabíd-
nout,“ popisuje. „V prodejně
tomusí krásně vonět. Ideálně
tak, že se vám hned začnou
sbíhat sliny,“ usmívá se.
A jak vypadal tatarák a car-

paccio z hovězího zadního,
vrchního šálu a vyzrálé hově-
zí plece? A steak ze stařeného
roštěnce? Koukněte na fotky.
Máte chuť? PETR HOLEČEK

Steak ze stařeného roštěnce s kostí jsme nejdříve pekli v troubě, pak
dodělávali na grilu. Důležité je stále měřit teplotu uvnitř masa.

Tenký jako papír. Jak si vyrobit carpaccio z vyzrálé hovězí plece
i doma? Chce to ostrý nůž a naopak hodně tupou paličku.

„Přeštík
vznikl

křížením
českého prasete
hřebenáče
se starými
anglickými
a německými
plemeny už
v 19. století
na Přešticku.“
FANDA KŠÁNA, ŘEZNÍK

Na kurzu si zkusíte udělat vepřové steaky z kotlety s kostí a krkovice
ve dvou různých kvalitách. A poznat rozdíly mezi nimi.

Autor textu s kusem výukového předmětu. Za chvíli jde na řadu a vy-
zkouší si, jak správně porcovat steaky. 4x METRO, FOTO KVÍZ: AMBIENTE

KVÍZ: POZNÁTE,
JAKÉ JE TO MASO?

A

B

C

D

SPRÁVNÁODPOVĚĎ:
A:pupekbryndáček,B:veverka,
C:T-bone,D:oponka

Kudly a krev. Na kurzu
pro princezny i tygry
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@mojemetro
Lidé se mě často ptají, jak se dostane písnička do vysílání tako-
vé stanice, jako je RockZone 105,9. Tak předevšímmusí být
rocková. Bývaly časy, kdy nám předem vybrané skladby nabí-
zeli sami vydavatelé, ale dnes si je většinou musíme vyhledá-
vat sami. Občas nám novinku pošle sám interpret. Dalším kro-
kem je výběr. Kapacita programu je proti nabídce malá, a pro-
to musí být výběr přísný. Po několika letech praxe se budoucí
hit dá poznat snadno, ale stačí jediné slovo textu nebo špatné
sólo a skladba nemá šanci se chytit.

Písničku zařadíme do programu
a po nějaké době otestujeme,
jak se líbí. V posledních letech
už s jistotou víme, že reakce ne-
bude zpočátku nadšená. Čím
starší publikum, tímmenší zá-
jem o novinky. Bývá ale běžné,
že po pár měsících titíž lidé, kte-
ří se k písni dříve stavěli negativ-
ně, začnou týž song označovat
za svůj nejoblíbenější.

Píseň se chvíli vyhřívá na vrcholu popularity a pak začne být
ohraná. Trvá to mnohem déle než před třiceti roky. Těžko se
na píseň zvyká, ale o to víc pak vydrží. Ohraná píseň se začne
stahovat, až časem zmizí z programu úplně.
To ale není konec jejího příběhu. Po pár letech můžeme
kdysi populární skladbu znovu vytáhnout a najednou
u posluchačů znovu zazáří jako znovuobjevená perla.
Nepovede se to každé písni, ale songů, které tímto
způsobem potěší alespoň sedmdesát
procent posluchačů, je i tak víc než
dost.

Po
několika

letech praxe
se budoucí hit
dá poznat
snadno.

LUŠTĚNKA:OMÍTKA
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Lovec graffiti@fotojukl zavítal do Vsetína, kde odchytil parádního
Mr. Beana! #graffiti #pintada #graffitismo #streetart
#artecallejero #artderue #Straßenkunst #poulicniumeni
#artedistrada #czechgraffiti #grafflife #graffitiart #graffphoto
#graffphotography #vsetin #vsetingraffiti

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Doplňujte podle legendy vodorovně a svisle
stejná slova. Tajenka je vodorovně i svisle.

1. biblické město
neřestí

2. pohovka
3. přestat jíst
4. tajenka
5. kdo maskuje
herce

6. model auta
Opel

Pom.: Antara

Příběh písně

ROCKZONE
PEPY VLČKA
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„Ještěže
jsme do

toho nešlápli!“
MICHAL MATĚJKA

Facebook

Teplotní rekordy: -8,0 °C (1983) 16,4 °C (2006) Bio:

SUDOKU: DALŠÍ NAJDETE NAWWW.SUDOKU.CZ
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NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.20 Komisařka
Florence VI (1/4)
Regaty. Krimiseriál (Fr., 2021).
Hrají: G. Hamonová, A. Varga,
D. Pinon, J. Ugolinová

21.55 Všechnopárty
Zábavná talk show Karla Šípa

22.50 Hercule Poirot
Smrt na mysu – 1. Detektivní
seriál (VB, 1990). Hrají: D. Su-
chet, H. Fraser, P. Jackson

23.45 Maigret
Maigret a mrtvý z trati. Detek-
tivní seriál (Fr./Belg./ČR, 1997)

01.20 AZ-kvíz

20.00 Magnum Force
Krimifilm (USA, 1973). Hrají:
C. Eastwood, H. Holbrook,
M. Ryan, D. Soul. Režie T. Post

22.05 Deset minut do půlnoci
Krimithriller (USA, 1983). Hrají:
C. Bronson, G. Davis, L. Eilba-
cherová, A. Stevens. Režie
J. Lee Thompson

23.50 Letecké katastrofy
Selhání kontroly
11. listopadu 2018

00.30 Sisi III (5/6)
Historický seriál (N/Rak., 2023)

01.20 Televizní klub neslyšících

20.20 Taneční (7)
Seriál (ČR, 2024). Jsi víc můj tre-
nér, nebo táta? A podle koho
se tančí u vás? Hrají: J. Ježková,
S. Rašilov, D. Kolářová, D. Batul-
ková

21.35 Comeback
Zabijačka. Sitcom (ČR, 2010).
Hrají: M. Dejdar, T. Matonoha,
K. Leichtová, D. Batulková

22.10 Centrální inteligence
Akční film (USA, 2016). Hrají:
D. Johnson, A. Paul, A. Rya-
nová, M. Parková

00.25 Mentalista IV (21, 22)
Krimiseriál (USA, 2011)

20.15 Česko Slovenskomá ta-
lent
Další série úspěšné talentové
show je tu letos znovu! Sle-
dujte opět ty nejlepší talenty
i hodnocení nové poroty!

22.10 Máme rádi Česko
Zábavný pořadMáme rádi
Česko opět prověří nejen zna-
losti diváků, ale především vě-
domosti českých celebrit

23.50 Ano, šéfe!
Jsme tu proto, abyste v hospo-
dách nejedli blafy!

01.00 Námořní vyšetřovací
služba III (3, 4)

18.00 Top 4 Kitkat Óčko chart

18.15 Óčko hity

19.00 YouTube Chart
Co trenduje ve světě?

19.30 Party ride
Příprava na dnešní mejdan

21.00 O Black Party
Hip hop a r&b párty

22.00 Virtuální svět TV
Vydejte se na cestu kolem světa

0.00 Óčko flirt
Proud klipů a sexy vzkazy
diváků Óčka

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA



Seznámení
• Hledám sympatickou přítel-
kyni z Prahy a okolí, nejlépe
nekuřačku. Já 50 let, prý sym-
patický nekuřák z Prahy. Jen
vážný vztah. Tel.: 606887995. 288707

Byty - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969287397

• Lékařka koupí byt v Praze v
jakémkoliv stavu. Možnost vy-
placení zálohy. Okamžitá plat-
ba v hotovosti. Tel/Sms:
777269462. RK nevolat.287604

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - pár. Potře-
bujeme: dlouhodobě, dobré
MHD, nábytek nerozhoduje,
ale dobrý stav ano. RK nevo-
lat. 605845088 288319

• Hledám byt k dlouhodobé-
mu pronájmu v Praze s dob-
rým spojením MHD. Slušné a
solidní jednání. Pouze od pří-
mého majitele. RK nevolat.
T. 608771545.288556

• Byt do 25t. 2+1 a větší - dlou-
hodobý v Praze. Nekuřáci - sol-
ventní. T: 776694960, email:
dobra.art@seznam.cz288650

Nemovitosti - poptávka

• Oddlužení Vaší nemovitos-
ti, vyplatím dluhy, zástavy,
exekuce! Vykoupím Vaší ne-
movitost, peníze ihned! V ne-
movitostimůžete i nadále byd-
let. 737352730 287653

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969287428

• SPECIALISTA na výměny
bytů, prodej/pronájem a vý-
kup nemovitostí. Právní servis
na naše náklady. ZOOMREALI-
TY, 777060126. 288626

Starožitnosti
• KOUPÍM OBRAZY - krajinky,
portréty atd. v jakémkoliv sta-
vu a jiné starožitnosti. Kon-
takt: e-mail:
manvel4@seznam.cz, tel.
721235964288401

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
knihy, grafiku, sklo, porcelán,
mince a bankovky, šperky a
klenoty, hodinky, sošky. Vyku-
puji i o víkendech. Tel.
702401621288451

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 288533

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned. Tel.:
603328155.288292

Finance - poptávka
• Potřebuji půjčku 12.000.000
Kč na dobu 1 roku, nabízím
úrok 2,5%měsíčně. Ručení ne-
movitostí u Prahy v tržní hod-
notě 25 mil. Kč. Právní záruky.
Informace na tel. č.
792488477, email:
orfin@seznam.cz. Veškerá do-
kumentace k dispozici. 288668

Práce - nabídka
• Společnost Lidl hledá nové
kolegy/ně na pozici proda-
vač/ka!Možnost úvazku 20-40
hod. týdně neboDPP/DPČ. Ob-
last Praha - centrum, Praha -
západ. Přihlaste se nawww.ka-
riera.lidl.cz. Těšíme se na vás!
Team Lidl287821

• POKLADNÍ BRIGÁDNĚ za
165-213,60 Kč/hod - Praha a
okolí, online rezervace směn,
denní zálohy, zaškolení. Tel.:
222534534, www.creditc-
zech.cz288148

• Noční/denní VYBALOVÁNÍ a
DOPLŇOVÁNÍ zboží v týdnu i
o víkendu, 165-214,50 Kč/hod
dle směny a lokality. Online re-
zervace, Praha a okolí. T:
222534534288169

• PŘIVÝDĚLEK za 176,60-210
KČ/HOD - pultový prodej lahů-
dek s praxí i bez praxe. Praha
a okolí, směny dle možností.
Tel.: 222534534, www.creditc-
zech.cz288190

• DOPEK PEČIVA brigáda v
týdnunebo o víkendu - zaškolí-
me. Nabízíme 176,60 - 194,26
Kč/hod, zálohy druhý den.
Dlouhodobě i krátkodobě.
Tel.: 222534534 288211

• Gymnázium v Praze 4 při-
jme ihned učitele biologie a
chemie. Životopisy zasílejte
na e-mail: frydlova@gopat.cz.
Informace na tel.čísle:
272941932.288618

• Základní škola U Boroviček
3, Praha 6 přijme kuchařku na
plný úvazek do školní jídelny.
Objem vařených obědů je cca
110 denně. Informace na tel.:
235325908 nebo 727806128288683

• Přijmu brigádnici min. SŠ do
reprezentativní prodejny s
uměleckými předměty na Pra-
ze 7. Práce vhodná pro stu-
dentky. Odměna 180 Kč/hod.
Tel. 702401621288693

• Přijmeme uklízečky na úklid
kanceláří v Praze 1 a Praze 3
na krátký úvazek v odpoled-
ních hodinách. Také na občas-
ný zástup. Tel. 722032011
(9-16)288708

Knihy a časopisy

Koupím podíl
na nemovitosti
koupím vaši část na jakékoliv

nemovitosti (byt, dům, pozemek)
za nejvyšší možnou cenu. Peníze
ihned, vše ohledně prodeje
zajistí advokát namé náklady.

tel.: 704 698 239

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

sberatelskykabinet@post.cz

Přijedeme kamkoliv v Čechách i na Moravě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

SBĚRATELSKÝ KABINET
MICHELSKÁ 18, Praha 4

VEŠKERÉ HODINKY VČETNĚ PRIM, TÉŽ NEFUNKČNÍ, I DÍLY A HODINÁŘSKÉ POZŮSTALOSTI,
MINCE, ODZNAKY, POHLEDNICE, MILITARIE, ZNÁMKY, KNIHY A ČASOPISY, VYZNAMENÁNÍ,

BANKOVKY, HRAČKY GRAMODESKY, NÁBYTEK DO R. 1970, RÁDIA, LAMPY A LUSTRY, UHLÁKY,
SKLO A PORCELÁN, VÁNOČNÍ OZDOBY A BETLÉMY I PAPÍROVÉ, MAPY, ANGLIČÁKY, OBRAZY

A GRAFIKY, STARÉ NÁDOBÍ A NÁŘADÍ, VZDUCHOVKY A ČTYŘLÍSTKY, ATP.

DROBNÉ STŘÍBRO (PŘÍVĚŠKY, NÁUŠNICE, PRSTÝNKY,
BROŽE ATP.). TAKÉ STOLNÍ STŘÍBRO.

NÁVŠTĚVY PO TELEFONICKÉ DOHODĚ602 229 348

RÁDI VYKOUPÍME:

VÝKUP KNIH!!!
AŽ 2 000 KČ ZA KAŽDÝCH 10 KNIH, KTERÉ OD VÁS VYKOUPÍME.

Cenné knihy ohodnotíme zvláště. Vykoupíme také pohlednice amapy.

P k k l vě

POPTÁVKA CHATAHORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,
Šumava. Může být i Vysočina.

Na stavu nezáleží, spíše na místě.
Tel.: 773 117 381

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

Koupím spoluvlastnický podíl
na jakékoliv nemovitosti.
Rychle vyplatím nejvyšší
možnou cenu, veškerou
administrativu zařídím.
Celá ČR. Tel.: 605 15 11 11

Obchodní akademie Dušní
Vás srdečně zve na

oslavy 70. výročí založení školy.

Těšíme se naVás 28. 11. 2024
od 14.30 h na adrese
Dušní 1083/7, Praha 1.

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme á
2000,- Kč
za každou
banánovou
krabici knih,
které od Vás
koupíme.

Bibliofilie
a cenné
knihy

oceníme
každou
zvlášť.

Telefon:
773 735 939

NEZAPOMEŇTE,
JSME I ONLINE. METRO.CZ

SPŠS, škola hl. m. Prahy,
Betlémská 4/287, Praha 1, hledá

kuchaře/ku
Na plNý pracovNí
úvazek, Nástup

ihNed.

CV zasílejte:
jana.kohoutova@betlemska.cz

MOJE MĚSTO
MOJE METRO

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, Palác Koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Vzdělávání - nabídka
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HC SPARTA PRAHA HC OLOMOUC

HCSPARTA.CZ/VSTUPENKY

X

inzerce

Lvíčata dnes čeká
nejtěžší soupeř o po-
stup na Euro. S Bel-
gií však mají přízni-
vou bilanci.

Česká fotbalová reprezenta-
ce do 21 letmá před sebou klí-
čový dvojzápas s Belgií o po-
stup na mistrovství Evropy
2025. Říjnový los přisoudil lví-
čatům papírově nejtěžšího
možného soupeře.
Úvodní utkání play-off se

odehraje dnes v Lovani od
20 hodin. Odveta se uskuteč-
ní v úterý v Hradci Králové.
Oba týmy obsadily ve svých
skupinách druhé místo.
Šampionát bude v příštím

roce hostit od 11. do 28. červ-
na Slovensko. Známo je tři-
náct ze šestnácti účastníků,
poslední tři vzejdou
z play-off. Česká jednadvacít-
ka se zatím utkala s Belgií

sedmkrát a má s ní příznivou
bilanci čtyři výhry, jednu re-
mízu a dvě porážky s aktiv-
ním skóre 13:5. „Belgie se pre-
zentuje výbornou individuál-
ní vyspělostí, všichni hráči
disponují skvělou kombinač-
ní schopností. Mají velice ne-
bezpečný přechod do útoku,
včetně kvalit v driblinku.

Mají také veliký počet nebez-
pečných hrotových útočníků.
Tým se prezentuje velkou va-
riabilitou a solidním počtem
hráčů do koncovky,“ řekl tre-
nér Jan Suchopárek.
Čeští mladíci startovali

na posledních dvou evrop-
ských šampionátech, pokaž-
dé ale vypadli ve skupině.

V obou případech u toho byl
i záložník Adam Karabec.
„Motivace je určitě velká.
Když ten pocit postupu jed-
nou zažijete, chcete ho zaží-
vat co nejvíckrát. Byla by ško-
da té šance nevyužít a nedo-
stat se tam,“ řekl hráč druho-
ligovéhoHamburku, kde hos-
tuje z pražské Sparty.
Jednadvacítka se v obou

utkáních s Belgií bude spolé-
hat na kapitána Václava Sej-
ka. „Jsem natěšený. Cílem je
postup na Euro, proto tu
jsme,“ uvedl útočník polské-
ho týmu Zaglebie Lubin. Dou-
fá, že se odveta v Malšovické
aréně ukáže jako plus. „Urči-
tá výhoda to může být, když
si odsud přivezeme dobrý vý-
sledek. Vnímáme, že v Hradci
máme sílu a že nás tam chodí
podpořit publikum. Věřím,
že když si přivezeme dobrý
výsledek, dokážeme to
v Hradci dotáhnout za naším
cílem,“ podotkl český kapi-
tán Sejk. ČTK

Kapitán českých jednadvacítek Václav Sejk v kvalifikačním utkání
s Litvou. Dnes nastoupí proti Belgii. ČTK

Dukla dostala
pokutu 200 tisíc
Dukla Praha musí podle od-
volací komise Fotbalové aso-
ciace ČR zaplatit pokutu
200 tisíc korun za pokus
o ovlivnění dvou zápasů prv-

ní ligy v roce 2018. Původně
byla pokuta dvojnásobná.

Vácha má distanc
Disciplinární komise Ligové
fotbalové asociace potresta-
la asistenta trenéra Hradce
Králové Lukáše Váchu za ra-

sistické urážky útočníka Sla-
vie Ondřeje Lingra zákazem
činnosti na dva měsíce a po-
kutou 40 tisíc korun.

Vonnová je zpět
Lindsey Vonnová včera
oznámila, že se ve 40 letech

vrací k závodnímu lyžování.
Sjezdařka během kariéry,
kterou ukončila v roce
2019, vyhrála čtyřikrát Svě-
tový pohár a má zlato a cel-
kově tři medaile z olympij-
ských her a osm cenných
kovů včetně dvou zlatých
z mistrovství světa. ČTK

KRÁTCE

Česká jednadvacítka se
už chystá na Belgičany


